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БСП: Бюджетът има недостатъци
Социалистите ще подкрепят на първо четене в НС предло-

жената от кабинета актуализация на бюджета. КСНС при
президента Румен Радев не постигна общо становище.
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Гешев отказва
да се яви пред НС

Главният прокурор Иван
Гешев отказва да се яви пред
парламента заради полицей-
ското насилие над демонст-
ранти на протестите преди
година. Той обясни, че “спо-
ред Конституцията нито
има правото, нито задълже-

нието да контролира кон-
кретни дела и решения на
магистрати”. Изслушването
му по висящи дела щяло да
наруши принципа на разде-
ление на властите.

Още в сряда може да бъде
поискано изслушването на

Главният прокурор се скри зад Конституцията,
за да не отговаря за полицейското насилие

Гешев, заяви председателят
на НС Ива Митева. “Очак-
вам ГЕРБ да поеме полити-
ческа отговорност и да се из-
вини на българския народ за
стореното. Очаквам Младен
Маринов и Христо Терзий-
ски да напуснат парламен-

та”, написа Кристиан Виге-
нин във фейсбук.

“Гешев се крие и умиш-
лено не желае да поеме от-
говорност”, коментира Хри-
сто Иванов от ДБ.

лавният прокурор Иван Гешев
се изгаври смело с Народното
събрание. Измисли си формални
юридически пречки, за да не се
яви да дава обяснения за бездей-
ствието на прокуратурата по слу-
чая с бруталното полицейско на-
силие над протестиращите от ми-
налото лято. Обяви, че нито имал
“правото, нито задължението да
контролира конкретни дела и още
по-малко решенията на конкретни
магистрати”. Това според него би
било нарушение на законодател-
ството и на основни конституци-
онни принципи...

А какво правеха той и негова-
та говорителка Сийка Милева
месеци наред след всяка шумна
акция с арести и обвинения на
подопечното му ведомство? С
охота се явяваха пред медиите и
най-безцеремонно раздаваха “пра-
восъдие”. И никакви лафове за
“конкретни магистрати” не влиза-
ха в сметката. Излиза, че да се
изнасят СРС, есемеси и т.н. по
незапочнати дела с още неповдиг-
нати обвинения не е нарушение
на правилата, а въпрос от голям
обществен интерес. Явно проку-
рорът чете законите, както Дя-
волът - евангелието.

Сега “независимият” Гешев
излиза с номера за разделение на
властите. Какво общо има обаче
един държавен служител като него
с независимата съдебна власт?
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Валентин ГЕОРГИЕВ

В потресаващи
условия живеят
децата в бежански
лагер в София

Смъртта

на протеста

30 фотографии от
„Слънце на Земята”
показват на Моста
на влюбените
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Хиляди афганистанци щурмуваха международното летище в Кабул, за да се спасят от настъпващите талибани.
Столицата на Афганистан падна в неделя, а президентът Ашраф Гани избяга от страната. Редица държави,
сред които Албания, Косово и Северна Македония, предложиха временно убежище на бежанците
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СНИМКА БГНЕС

Съвети за пътуване
по време на КОВИД-19
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БСП ще подкрепи на първо четене в парламента предложена-
та от кабинета актуализация на бюджета, но ще направи всичко
възможно да се изчистят редица смущаващи неща, заяви лидерът
на левицата Корнелия Нинова. Социалистите ще настояват за
промени между първо и второ четене. Нинова даде пример с
исканите допълнителни 47 милиона лева за ваксини срещу коро-
навируса. Според нея страната разполага с 5 милиона ваксини и
2022 и 2023 г. са осигурени, но в същото време в актуализацията
се искат пари за още 1,5 милиона ваксини. “Ако с този излишен
разход ще се пълнят джобовете на фармацевтичните компании,
няма да стане”, категорична бе Нинова. Смущаващ разход са и
допълнителни 17 милиона лева на КЕВР за изплащане на глоби
по загубени дела. “КЕВР вдига цените на ток, вода и парно,
позволете да се усъмня - явно е в интерес на някои монополисти,
някой ги осъжда за това и глобите трябва да платим ние. Нещо
повече, предлага се 30% от бюджета на КЕВР да отива за бону-
си. При бюджет 10 милиона лева, това прави 3 милиона за бо-
нуси в КЕВР, където средната заплата е 5000 лева”, възмути се
Нинова.

БСП има забележки и към начина на преизчисление на пен-
сиите и бонуса от 50 лева, както и за липсата на действия за
осигуряване на разплащанията към строителните фирми,
извършили пътни ремонти, и заплати за работниците им. Сму-
щаващи според БСП са и заложените 1,19 милиарда лева за
обособяване на резерв за непредвидени и неотложни разходи.
Според Нинова това е огромна сума за харчене в последните
три месеца на годината. Притеснение има и за приходната част
на бюджета, където са заложени 454 милиона лева постъпления
от Плана за възстановяване и устойчивост. Тези приходи, сре-
щу които стоят разходи, няма да дойдат тази година, убедени
са от БСП. Нямало предвидени средства и за справяне с очак-
вания миграционен натиск.

От МЗ отговориха, че предвидените в актуализацията пари за
ваксини всъщност са за плащане на доставки, договорени от
предходното правителство.

Лоши хигиенно-
битови условия и пре-
населен бежанския
център в столичния
квартал “Военна рам-
па” установи провер-
ка на служители от
Националния преван-
тивен механизъм към
омбудсмана. Според
заключенията им цен-
търът е с повишен
риск от КОВИД-епи-
демия. Оказва се, че
Сигурната зона, в коя-
то се настаняват не-
придружени деца-бе-
жанци, е препълнена.
Тя е с капацитет от

Жителите на Нова Загора
правят пореден опит да защи-
тят от събаряне 100-годиш-
ната сграда на жп гарата си.
Националната компания “Же-
лезопътна инфраструктура”
планира да разруши истори-
ческата сграда със съдействи-
ето на местната власт и на
нейно място да издигне нова,
смятат недоволните. Още
през юни жители на града

БСП има забележки
към проекта за актуализация
на правителството

В потресаващи условия живеят деца
в бежански център в София

Нова Загора защитава
старата си гара с жива верига

100 деца, но сега те са
146. В помещения по
15 кв.м са настанени
по шест деца, а в по-
малките - по четири.

Заради липса на
място други 75 малчу-
гани живеят във физ-
културен салон, тъй
като там са изолирани
от пълнолетните бе-
жанци и има контро-
лиран достъп до поме-
щението. Те разпола-
гат само с две бани и
две тоалетни, помеще-
нието е изцяло нехиги-
енизирано, липсват и
мебели за съхранение

на лични вещи. Ситуа-
цията се усложнява от
п р е д с т о я щ а т а
четвърта КОВИД-
вълна и в такъв вид
помещение не е въз-
можно да бъдат спазе-
ни противоепидемич-
ните мерки, пише в
специалния доклад на
омбудсмана, изпратен
до председателя на
Държавната агенция за
бежанците. Персо-
налът, който се грижи
за децата, също е край-
но недостатъчен - само
8 социални работници
и един психолог. Екс-

пертите препоръчват в
най-кратък срок да се
обособи допълнителна
Сигурна зона за непри-
дружени деца.

От началото на
годината в центъра са
регистрирани 1005
деца-бежанци, а само-
волно напусналите са
784. Всички са обяве-
ни за издирване, като
намерени са едва две.
Средният им престой
е около 15 дни. Това е
и причината само 20
деца да бъдат включе-
ни в образователния
процес.

започнаха да търсят вариан-
ти за спасяването на гарата и
поискаха от Националния ин-
ститут за недвижимо култур-
но наследство да я обяви за
културна ценност. Според хо-
рата кметът и Общинският
съвет не са спомогнали с
нищо.

Снощи бе предвиден про-
тест с жива верига с искане
да бъде отменен проектът за

разрушаване на жп гарата и
заедно с компетентните ин-
ституции да се изготви про-
ект за реставрация, който за-
пазва напълно облика на сгра-
дата. Протестиращите насто-
яват да се потърси отговор-
ност за  действията и бездей-
ствията на НКЖИ, която е
оставила ценната сграда на
произвола през последните
две десетилетия.

КСНС не стигна до общо
становище за бюджета
След четиричасово заседание при президента Румен Радев
бе постигнат консенсус за мигрантския натиск

На заседанието на Консул-
тативния съвет за национална
сигурност при президента пар-
тиите не са стигнали до общо
решение, че актуализацията на
бюджета е необходима. БСП е
за тази актуализация, но май
малко бяхме такива, коментира
лидерът на БСП Корнелия Ни-
нова след продължилата четири
часа среща. Съветът е започнал
с процедура дали икономичес-
кият министър Кирил Петков да
бъде допуснат. На срещата се
появиха представители на всич-
ки парламентарни групи, преми-
ерът Стефан Янев и министри.
Заложените за обсъждане теми
бяха необходимостта от финан-
сови мерки за преодоляване на
потенциална здравна и социал-
но-икономическа криза от пан-
демията, както и мерките за про-
тиводействие на засиления миг-
рационен натиск през граница-
та на България с Турция.

Лидерът на ДПС Мустафа
Карадайъ си тръгна по-рано от
срещата, като изрази недоволст-
во, че на нея не са се водели
разговори по обявените две
теми, а за актуализацията на
бюджета. Според него тя не е
необходима сега и ДПС няма да

Съпредседателят на ДБ Хри-
сто Иванов бе лаконичен и за-
яви, че е обсъдена цялата систе-
ма от кризи, с които се сблъсква
България, с институционалните
и финансови аспекти. “В крайна
сметка констатацията беше, че
окончателното решение по
въпроса за необходимата актуа-
лизация на бюджета ще бъде взе-
то в парламента”, коментира той.

Притеснението си от липса-
та на базово ниво на съгласие
по отношение на социална,
КОВИД и мигрантска криза за-
яви Мая Манолова от ИБГНИ.
Според нея партиите вече са в
предизборна кампания и се ин-
тересуват от собствените си
партийни интереси. “Нямаме
общо изявление, което показва
на хората, че в името на общи
цели могат да разговарят и сти-
гат до разбиране. Третият ман-
дат е последният шанс за редов-
но правителство”, заяви тя.

Участниците в КСНС са по-
стигнали единство по отношение
на мигрантския натиск. Те са се
обединили около мнението, че
трябва да бъдат подкрепени хо-
рата, които пазят българската
граница, както и да се укрепи
преградното съоръжение.

подкрепи актуализация в пленар-
ната зала.

На излизане след заседание-
то представителите на партиите
представиха позициите си по
всички актуални теми - от бюд-
жета през КОВИД-кризата и

мигрантите до връчването на
следващите мандати за съставя-
не на правителство.

Три партии вече са заявили,
че са готови да предложат
състав на МС и затова не тряб-
ва да се бави връчването на

мандата, коментира председате-
лят на ПГ ГЕРБ-СДС Десислава
Атанасова. Относно актуализа-
цията имало много теми, които
притеснявали ГЕРБ и тяхната
позиция не се е променила -
застават против.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Даниел Митов споделя
“гербаджийския опит”,

коментирайки записите с
побоя над протестиращи

  1940 г. - 2021 г.
Възприел идеалите за социална справедливост,
на които неговият баща беше отдал целия си
живот, той несмиримо, искрено и всеотдайно

ги преследваше. Помагаше на всеки според
възможностите си, намираше блага дума да

успокои и зарадва всекиго. Обичаше да бъде с
хората, грижливо поддържаше старите приятел-

ства и до последния си дъх създаваше нови.
Такъв ще остане в сърцата ни и ще живее,

докато ние сме живи.
                          От семейството

СКРЪБНА ВЕСТ

   НАРЦИС ЗЛАТАНОВ

На 14.08.2021 г. ни напусна

Главният прокурор
Иван Гешев отказва да се
яви пред Народното
събрание, за да даде обяс-
нения за полицейското
насилие срещу протести-
ращи преди година. Като
мотиви той посочва, че
изслушването му по ви-
сящи дела щяло да нару-
ши принципа на разделе-
ние на властите, а самата
информация от дела той
нямало как да знае, а още
по-малко да я предоставя
на депутатите. Депутати
от ДБ заявиха намерение
да поискат изслушването
на Гешев в рамките на на-
сроченото за днес извъ-

Директорът на Областната ди-
рекция на МВР в Пловдив Йордан
Рогачев е дисциплинарно уволнен
със заповед от вътрешния министър
Бойко Рашков. Още с встъпването
си в длъжност Рашков разпореди
проверки в пловдивската дирекция,
а полицаи от 3-то РПУ бяха аресту-

ГЕРБ внесе в Конституци-
онния съд искане за обявяване
на противоконституционен
указа на президента Румен Ра-
дев за назначаване на служеб-
ното правителство заради двой-
ното гражданство на министъ-
ра на икономиката Кирил Пет-
ков. От КС по-късно съобщи-
ха, че са образували дело.
МВнР вече изпрати запитване
за наличието на канадско граж-
данство на Петков към датата
на назначаването му, но отго-
вор още няма.

Министерството на здравеопазването отстъпи пред
исканията на протестиращите спешни медици за формира-
не на бонусите за работа на първа линия в борбата с коро-
навируса. С допълнението се дава право възнаграждения
да получава медицински и немедицински персонал, участ-
вал пряко в обслужването на пациенти с коронавирус или
със съмнение за такъв, т.е. разширява се обхватът на ли-
цата. Това бе едно от основните неща, срещу което спешни-

ГЕРБ атакуват Радев заради
гражданството на Петков

Кирил Петков заяви още в
петък, че се е отказал от канад-
ското си гражданство, преди да
стане министър, и този отказ е
нотариално заверен. “Не може
административни актове на тре-
ти страни да предопределят уча-
стието на българи в управлени-
ето на България”, заяви той.
Въпросът за гражданството на
Петков бе поставен от ИТН,
след като той отхвърли покана-
та на Слави Трифонов за ми-
нистър и отправи критики към
управленските им политики.

СНИМКА БГНЕС

Илияна Йотова призова партиите в Народното събрание да поставят
интереса на хората над политиканстването, егоизма и партизанщината
и да съставят стабилно и работещо правителство. България закъснява
с внасянето в ЕК на Плана за възстановяване и устойчивост, заяви
вицепрезидентът в Стражица, където бе по случай празника на града

Гешев отказва да говори
за полицейското насилие
Главният прокурор обясни, че няма да се яви пред НС,
защото не може да изнася информация по текущи дела

нредно заседание на пар-
ламента по повод видео-
записите с кадри на поли-
цейско насилие над про-
тестиращи.

Преди ден стана ясно,
че прокуратурата е обра-
зувала производства сре-
щу полицейски служите-
ли, но и досега не е съоб-
щила резултати. Едва сега
обвинението се сети да
постави тези дела под
специален надзор. Меж-
дувременно излезе инфор-
мация, че един от полица-
ите, участвал в акцията
под колоните на Минис-
терския съвет, е бил из-
теглен в специализирано-

то бюро за защита към
главния прокурор.

“Според Конститу-
цията нито имам право-
то, нито задължението да
контролирам конкретни
дела или още по-малко
решенията на конкретни
магистрати. Нещо пове-
че, това би представля-
вало нарушение на
българското законода-
телство и основни кон-
ституционни принципи
от моя страна”, обясня-
ва Гешев пред БТА.

Час по-късно от Со-
фийската районна проку-
ратура съобщиха, че “към
наказателна отговорност

са привлечени 4 лица, ко-
ито към момента на
деянието са били служи-
тели на МВР. Разследва-
нето се провежда от сле-
довател от Следствения
отдел на Софийската
градска прокуратура, а
изтеклият запис е изслед-
ван от експерти от СДВР
по назначената и изготве-
на видеотехническа екс-
пертиза”. В сряда може да
бъде поискано изслушва-
не на главния прокурор
на заседание на Комисия-
та по правни въпроси, ако
дотогава комисиите бъдат
конституирани, съобщи
парламентарната шефка

Ива Митева. Тя подкрепя
инициативата Гешев да
представи доклад пред НС
за полицейското насилие.

“Ако ИТН са искре-
ни, не извънредно заседа-
ние трябва да свикат, а да
преодолеят себе си, да
създадем правителство и

работещо мнозинство, за
да стартираме незабавно
съдебната реформа, коя-
то да доведе и до отстра-
няване на Гешев. Всичко
друго работи за окопава-
нето и оневиняването на
режима”, написа Кристи-
ан Вигенин във фейсбук.

вани. По същото време Йордан Ро-
гачев беше в болничен, а след изти-
чането му излезе в отпуск по ба-
щинство. Последва заповед на
вътрешния министър за отстранява-
нето му, която по-късно админист-
ративният съд в Пазарджик отмени.

Сега като причина за дисципли-

нарното уволнение на Йордан Рога-
чев се посочва, че системно не е бил
на работното си място от 9,30 до 16
часа, като през това време пътувал
със служебни автомобили, без това
да е необходимо. Рогачев ще обжал-
ва уволнението си в предвидения от
закона 14-дневен срок.

Рашков уволни дисциплинарно шефа на МВР в Пловдив

МЗ отстъпи пред протестиращите спешни медици
те медици протестираха, тъй като във всекидневната им
работа на адреси много от заразените не са официално
диагностицирани. МЗ дава и възможност да се заплаща
отработено време над нормативно определеното. Про-
мяната осигурява справедливо заплащане на допълнител-
ното възнаграждение на служителите спрямо фактически
отработено от тях време в рамките на съответния месец,
в това число и сумарно изчисляване на работното време.
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НСИ отчете 3 процента
поскъпване за година
Цените на енергийните продукти ускориха инфлацията през юли

СКРЪБНА ВЕСТ
С прискърбие съобщаваме,

че на 15 августа2021 г.
на 97-годишна възраст ни напусна завинаги

проф. д-р Евгения Панчева
Йорданова-Кючукова

От семейството

Основател на клиниките по хематология
във Варна и Плевен, всеотдаен лекар,
преподавател, родител, общественик

и достоен човек. През целия си живот,
изпълнен с ползотворен труд, тя беше

образец за трудолюбие и честност.
Живя достойно и остави във всички

ни незабравим спомен, който ще запазим
с много обич и дълбока признателност.

Инфлацията се ускори до 3% го-
дишно през юли след постоянно по-
качване пет месеца поред. Така ин-
дексът на потребителските цени за юли
2021 г. спрямо юли 2020 г. се повиши
с 3%. Инфлацията от началото на го-
дината (юли 2021 г. спрямо декември
2020 г.) е 2,3%. Поскъпването спрямо
юни 2021 г. е с 0,8%, сочат данните на
Националния статистически институт.

За месец юли най-значително са
нараснали цените  на топлинната енер-
гия за подгряване на вода - с 19,2%, на
централното газоснабдяване - с 6,3%,
на тока - с 4,4%,  на бензин А95 - с

3,9%, на дизеловото гориво - с 3,8%,
на бензин А100 - с 3,3%, на пропан-
бутана - с 3,9%, на метана - с 5,2%.

През юли са се увеличили цените
на птичето месо - с 2,3%, на брашното

- с 1, 2%, на цитрусовите и южни пло-
дове - с 3,4%, на ябълките - с 1,6%.
Кашкавалът и яйцата са поскъпнали с
1,5 на сто, лещата - 1,2%, оцетът - с
2%, оризът - с 0,9%,  хлябът - с 0,6%,
малотрайни и трайни колбаси - съот-
ветно с 0,2 и 0,5%, сиренето - с 0,5.
Поскъпнали са също транспортът - с
2,8% и развлечения и култура - увели-
чение с 4,2%

Слънчогледът е поскъпнал с 54%
за година, показват данните на НСИ за
второто тримесечие на 2021 г. Увели-
чили са се и цените на зърнените кул-
тури - с 26%, на техническите - с

27,8% и фуражните - със 141%. Ин-
дексът на цените на производител в
селското стопанство за второто три-
месечие на 2021 г. се повишава с 10,4%
спрямо същото тримесечие на 2020 г.

Спрямо миналия юни повече стру-
ват и пресните плодове - с 5,1%, зеле-
то - с 9,2%, и ябълките - с 11%. Пони-
жават се цените на маслодайната роза
- с 14%, картофите - с 30,1%, краста-
виците - с 4,8%, и ягодите - с 8,1%. В
животновъдството производителите
продават по-скъпо кравето мляко - с
3,4%, биволското мляко - с 6%, овчето
мляко - с 8,9% и яйцата - с 1,9%.

Бюджетът на
Агенция “Пътна ин-
фраструктура” трябва
да бъде увеличен с 1,5
млрд. лв., за да може
тя да покрие текущите
си разходи за ремон-
тите на пътищата  и за
ново строителство.
Това каза заместник-
министърът на регио-
налното развитие и
благоустройството
Захари Христов по
БНТ. Той обясни, че в
момента се търси ре-
шение за плащанията
за строежа на магист-
рала “Хемус”. Там
работата не е спирала.
По думите на Хрис-
тов служителите на

Европейската комисия пред-
стави своя окончателен доклад,
свързан с осигуряването на бе-
зопасността на продуктите.
Според общите резултати от из-
питанията на 686 проби в седем
категории, 355 от 507-те изпи-
тани продукта не отговарят на
изискванията за безопасност. От
тях 30 продукта са оценени като
представляващи сериозен риск,
47 - с висок риск, 26 - със сре-
ден риск и 148 - с нисък риск. В
категория детски играчки са из-
следвани балони, боите за рису-
ване с пръсти и гумените играч-
ки, които са популярни сред де-
цата са анализирани 220 проби.
В 80% от тях са открити нитро-
замини (Нитрозамините и нит-
розируемите вещества са канце-
рогенни химични съединения и

80% от гумените играчки
били канцерогенни

могат да бъдат опасни, особено
ако присъстват в играчки за
малки деца), а на изискванията
отговарят 20%. На изисквания-
та не отговарят е 97 на сто от
продаваните бебешки кошари.
Същото се отнася и за 43 на
сто от детските седалки за ав-
томобил.

Поради бума в електронна-
та търговия при продажбите на
потребителски продукти е на-
правен анализ на 179 проби, на-
сочени към онлайн покупките.
По-конкретно са били направе-
ни проверки за опасни метали в
бижутата. Изпитванията са
били извършени в акредитира-
ни лаборатории в държавите-
членки на ЕС. 37% от изследва-
ните бижута не са отговорили
на евростандартите.

1,5 милиарда лева трябват на АПИ,
за да плати ремонтите

“Автомагистрали -
Черно море” протес-
тират с право. Зам.-ми-
нистърът припомни,
че държавното друже-
ство “Автомагистра-
ли” наема девет по-
дизпълнителя по пет-
годишния договор за
59 млн. лв., възложен
от АПИ, като за две
години има допълни-
телни задания за 368
млн. лв. Изплатени са
91 млн. лв. Когато над-
вишиш един договор с
50 процента, наруша-
ваш Закона за общест-
вените поръчки и ав-
томатично ставаш кли-
ент на прокуратурата.
Дори до момента за-

конът е нарушаван,
подчерта той.

Според него за
първи път проблемът
не са само парите, про-
блемът е и правната
рамка. Ако в момента
не намерим решение, с
такова надвишаване на
договорните рамки
плащането става неза-
конно. Работниците на
“Автомагистрали Чер-
но море” в Шумен ще
продължат с протеста
си в сряда, от 10 ч.
пред сградата на обла-
стната администрация
в града. В петък те ще
излязат отново на
пътния възел на АМ
“Хемус” край с. Бело-

копитово, а колегите
им от Русе и Бургас ще
протестират в двата
града. Това решиха на
събрание работници
на фирмата пред адми-
нистративната й сгра-
да в Шумен. “Винаги
сме заявявали, че про-
тестите ни не са поли-
тически. Имаме само
икономически искания
- да ни бъдат платени
над 36 млн. лева, кои-
то ни дължи държава-
та, но да ни бъдат пла-
тени всичките”, каза
пред присъстващите
Господин Янков -
председател на синди-
калната организация
във фирмата.

Безвъзмездните фи-
нансови средства за земе-
делие по Плана за възста-
новяване и развитие ще
бъдат не по-малко от 500
млн. лв. В момента се
работи върху добавянето
на още минимум 300 млн.
лв. като заем. Това стана
ясно след срещата между
браншови представители
и служебния министър-
председател Стефан Янев.
В момента още се работи
върху финалната версия,
която да бъде подадена в
Брюксел, и се очаква на-
значаването на редовен
кабинет.”Това, което ни
увери вицепремиерът
Атанас Пеканов, е, че
тези 300 млн. лв. ще са
заемни за държавата, но
не и за самите произво-
дители. Тоест има голяма
възможност те да влязат
като безвъзмездни сред-
ства в сектора”, коменти-
ра пред agri.bg Симеон

800 млн. лв. за агросектора
по Плана за възстановяване

Караколев, съпредседател
на НОКА.

Предстои държавата
да защити тези заемни
средства, за да могат за
земеделие да влязат общо
800 млн. лв. и да има ба-
лансирано подпомагане.
В Плана има възможност
да застъпят проекти за
борба с градушките, ме-
ханизация за животновъ-
ди, организация на паза-
рите, реформи, свързани

със Зелената сделка.
“Колегите трябва да да-
дат предложения кои
точно обекти на “Напои-
телни системи”, които са
жизненоважни и най-
спешни, да бъдат подпо-
могнати по този план.
Няма как да бъдат 250,
но могат да се редуцират
до 30-40", допълни Кара-
колев.

Животновъдите на-
стояват да се предвидят

пари за организация на
пазарите, биосигурност,
кланици по области за
организации на произво-
дители, осеменителни
станции за бикове, кочо-
ве и пръчове, типови
проекти за малки живот-
новъдни ферми, модерни-
зиране и адаптиране към
дигитални модели. Това
са все неща, които лип-
сваха изцяло в предиш-
ния вариант на плана.

СНИМКА МС

Стефан Янев се срещна със земеделски производителите в МС
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986 - ЦАР САМУИЛ РАЗГРОМЯВА ВИЗАНТИЙ-

ЦИТЕ ПРИ ТРАЯНОВИ ВРАТА. В прохода близо
до днешния гр. Ихтиман
българският владетел спи-
ра нахлулите войски, воде-
ни от император Василий
II. Почти цялата византий-
ска армия е унищожена, а
Василий II едва успява да
се спаси. Това е най-голямото поражение, което
византийският император претърпява в походи-
те си за покоряване на България.

1601 - РАЖДА СЕ ПИЕР ДЬО ФЕРМА, ФРЕН-
СКИ МАТЕМАТИК (УМИРА 1665
Г.). С голям принос в развитието
на съвременния математически
анализ и теорията на числата.
Предшественик на диференциално-
то смятане със своя метод за на-
миране на най-голяма и най-малка
ордината на крива.

1850 - УМИРА ХОСЕ ДЕ САН МАРТИН, ЮЖ-
НОАМЕРИКАНСКИ ГЕНЕРАЛ, РЕВОЛЮЦИО-
НЕР И ДЪРЖАВНИК (Р. 1778 Г.).
Водач на въстания за национална
независимост от Испания, наци-
онален герой на Аржентина, Чили
и Перу. Първи президент на Перу.
През 1822 г. се среща със Симон
Боливар в Еквадор, след което
променя интереса си към полити-
ката и се оттегля от поста си в полза на Боли-
вар. Емигрира в Европа, където умира. 30 години
след смъртта му неговите тленни останки са
преместени в Буенос Айрес.

1876 - ВИКТОР ЮГО ПРОИЗНАСЯ РЕЧ В
ПОДКРЕПА НА БЪЛГАРСКАТА КАУЗА. Великият
френски писа-
тел говори пред
парламента на
Франция във
връзка с жесто-
костите при
потушаването на Априлското въстание. Според
историците думите му изразяват общото отно-
шение на французите: “Настъпил е моментът да
се привлече вниманието на европейските прави-
телства върху един факт..., че се убива цял един
народ в Европа.” На другия ден речта е във всички
френски вестници. Копие от нея се пази днес в
Историческия музей в Перущица.

1891 - ПОСТАВЕНО Е НАЧАЛОТО НА
ДЪРЖАВНИТЕ МИНИ В ПЕРНИК. На тази дата
в местността
Кулата е напра-
вена първа копка
на мина “Стари
рудници”. С ней-
ното създаване е
поставено нача-
лото на държав-
ните мини в Перник - първото и най-голямо мин-
но предприятие в България. През 1990 г. то е
преобразувано в държавно акционерно дружест-
во “Мини Перник”. През 2000 г. от дружеството
са отделени рудниците за открит добив на въгли-
ща, а останалата част от “Мини Перник” е обя-
вена в ликвидация.

1936 - В ПАВЛИКЕНИ СЕ РАЖДА НИКОЛА
ГЮЗЕЛЕВ, СВЕТОВНОИЗВЕСТЕН ОПЕРЕН ПЕ-
ВЕЦ, БАС (УМИРА 2014 Г.).
Сред най-популярните му
роли са Филип II в “Дон Кар-
лос” от Джузепе Верди, Ме-
фистофел във “Фауст” от
Шарл Гуно, Дон Базилио в
“Севилският бръснар” от
Джоакино Росини, Борис Го-
дунов в “Борис Годунов” от
Модест П. Мусоргски и др. Пее в най-големите и
известни световни оперни театри. Носител на
редица престижни награди, на ордени и отличия.

малява и дори да се уве-
личи процентът от БВП,
който се разпределя за
публичните разходи
през държавния бюджет.
БСП е единствената пар-
тия, която иска да пре-
крати крайния финансов
геноцид над здравеопаз-
ването, образованието,
науката, над пенсиите,
доходите и пр. Моделът
на този геноцид бе на-
ложен от Симеон Дян-
ков и до днес тегне над
публичните сектори - в
името на имагинерния
балансиран бюджет и
прочее неща, с които
нито лекарства се купу-
ват, нито училища се
поддържат, нито пенсии
се вдигат.

Всъщност, делът от
БВП, който се отпуска
за публичните разходи,
е основен параметър, от

Велиана ХРИСТОВА

Актуализирането на
бюджета стигна най-сет-
не до парламента. Ще
има спорове, но трябва
да се направи, иначе
държавата се парализи-
ра, защото всички резер-
ви са изчерпани. По една
тема обаче и политици,
и медии упорито мълчат.
Преди време Корнелия
Нинова обяви, че БСП
предвижда да не се на-

Има ли разум?
който зависи халът на
държавата. Дянков нама-
ли този дял на доста под
средния за ЕС и се хва-
леше, че сме отличници
по “фискална дисципли-
на”. Вярно е, но благо-
дарение на това станах-
ме двойкаджии по всич-
ки социални, здравни,
демографски, образова-
телни и какви ли не още
показатели. Само запла-
тите и бонусите на
държавните чиновници
никой не пипна. КО-
ВИД-кризата спря опи-
тите в ЕС за “баланси-
ран бюджет” и по данни
на Евростат за 2021 г.
например средният про-
цент от БВП за публич-
ни разходи в общността
се е вдигнал на 53%.
Първенци по тези разхо-
ди са Франция и Гърция.
А в България процентът

в момента е 43 - с 10%
под средния за ЕС! Спо-
ред гласувания в НС
бюджет за тази година,
внесен от правителство
на ГЕРБ, публичните ни
разходи трябваше да
паднат до 39,6% от БВП.

Естествено, едва ли е
възможно с актуализаци-
ята на бюджета сега да
се вдигне въпросната
квота с 10% - до средно-
то за ЕС. Макар че това
би означавало да има
допълнително свободни
поне 3 милиарда лева за
пенсии, за здравето, за
училищата и пр. Но поне
за бюджет 2022 партии-
те в НС би трябвало да
се вслушат в разума на
БСП. Дали десните мо-
гат да го направят в пол-
за на хората и да се от-
кажат от крайния дян-
ковски неолиберализъм?

Джо Байдън каза: “Вие
няма да видите как ева-
куират хората от покри-
ва на посолството на
САЩ в Афганистан.
Това са несравними си-
туации.”

Американският пре-
зидент, макар че бе един
вид оставен да опере
пешкира, бе опроверган
само месец по-късно по
най-унизителния начин.
Сцените, които виждаме
от Кабул през 2021 г.,
до болка напомнят ар-
хивните кадри от Сай-
гон-75-а. САЩ се само-
унизиха. Те демонстри-
раха всичко най-лошо,
на което е способна
една империя, която се
оттегля от периферията.
Сключиха сделка с тези,
с които воюваха двай-

Георги ГЕОРГИЕВ

На 8 юли тази годи-
на, след като обявява
плана си за изтегляне на
американските войски от
Афганистан до края на
август, в отговор на жур-
налистически въпрос за
паралелите между фина-
ла на Виетнамската и
Афганистанската война,
президентът на САЩ

Имперско пренавиване
сет години. Изоставиха
партньора си, който,
забележете, има специ-
ален статут на основен
съюзник на САЩ извън
НАТО. Провалиха се с
прогнозите за устойчи-
востта на правителст-
вото в Кабул и накрая
всичко заприлича на
неорганизирано хао-
тично бягство, в което
съдбата на местните им
помощници е оставена
в техните собствени
ръце.

Американците веро-
ятно се надяват, че няма
да отнесат афганистан-
ския проблем у дома,
както съветските войски
го пренесоха. Океанът
уж надеждно дели САЩ
от Средна Азия. Но това
е съмнително. Случващо-

то се в Кабул, което ско-
ро ще видим и в Ирак, в
Кюрдистан, другаде,
където се доверяват на
американските обещания,
е свидетелство за прена-
прежението на силите на
една задъхваща се от
бремето си империя.
Америка вече не може да
бъде еднакво силна и
блестяща навсякъде и ед-
новременно. Твърде мно-
го фронтове, твърде мно-
го врагове, твърде много
проблеми у дома и по
света, за да може светов-
ният жандарм да се спра-
вя ефективно и с успех.
Аналогиите с други им-
перии от близкото и по-
далечно минало, колкото
и да ни предпазват от
тях, се натрапват много,
много силно.

стото му и да си изпълня-
ва задълженията, разпи-
сани в длъжностната му
характеристика, каквато
би трябвало да има. От
него се иска да предста-
ви отчет какво е напра-
вил като главен прокypop
по случая, защото се от-
чита пред българските
граждани. Другото е са-
моуправство, безотго-
ворност, безконтролност
и недосегаемост.

А дали Гешев не иска
да ни каже нещо друго?
Защото с отказа да се яви
в парламента на практи-
ка доказва, че е солида-
рен с гаврата и побоя над

От стр. 1

А дори Гешев да има
на хартия общо с неза-
висимата съдебна власт,
за целта съществуват
специализирани коми-
сии в НС, пред които
може да бъде изслушан
при запазване на следст-
вената тайна.

Опитът на Гешев да
се постави над парламен-
та трябва незабавно да
бъде пресечен, ако депу-
татите уважават върхо-
венството на закона.
Длъжни са да намерят
начин и форма да сложат
главния прокурор на мя-

протестиращите. Което
значи съпричастност и
обслужване на режима,
срещу който бяха про-
тестите. Нима няма как-
во да се чуе от него за
окoвaните зaд гърбa
ръцe, ритниците в бъбре-
ците, ударите с палки и
нaхвърляните пo
жълтитe пaвeтa тела под
прозорците на кaбинeта
нa Бoриcoв?! Пренебре-
жителното му отноше-
ние към върховния зако-
нодателен орган с нищо
не се отличава от това
на Борисов. А Народно-
то събрание като най-
висш орган в парламен-

тарната ни република
има право да привиква
на изслушване всекиго -
президент, премиер, гла-
вен прокурор.

И Гешев, и Борисов
обичат да се позовават
на европейската практи-
ка. Но да попитаме, след
като у нас пристигат ев-
родепутати, водени от
Йончева, които ще раз-
следват въпросното по-
лицейско насилие, и тях
ли ще отреже? И на тях
ли ще откаже среща?
Крайно време е на това
безочливо нахалство да
се сложи точка. Кога, ако
не сега?

Безпардонно...
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В една от гледаните телеви-
зии социологът Андрей Райчев
обяви почти официално, че
протестът, зародил се през
лятото на 2020 г., “умря гад-
но”. Първан Симеонов твърди
същото. Да, протестът “умря
гадно”, неговата смърт бе бав-
на и мъчителна. Тя започна от
неговото раждане. Едногодиш-
ните мъки завършиха след из-
борите с кръчмарски по своя
характер препирни, свади и
сръдни между т.нар. партии на
протеста и по-точно между
техните лидери.

Смъртта на протеста бе
предизвестена още в първите
дни на неговата спонтанна по-
ява, на емоционалната реакция
на нахлуването на хората на
Гешев в най-уважаваната
българска институция - прези-
дентската. Спонтанно реагира-
лите хиляди хора искаха
дълбока промяна на българско-
то общество, промяна на об-
ществените условия и възмож-
ности за развитие и реализа-
ция. Такива поне бяха множе-
ството послания на участващи-
те млади хора, включително и
дошлите от чужбина. Те иска-
ха по-добър живот, за да оста-
нат и да работят в България,
да работят за просперитета на
своята страна. Това бе по
същество симбиоза на протес-
ти за социални, патриотични и
морални ценности.

Лозунгът
„Мутри, вън!”

бе дълбоко морален и изразя-
ващ искането за по-справедлива
държавна администрация, мо-
рална чистота в обществените
отношения. Протестираше се
против всичко, свързано с ГЕРБ,
ДПС, патриотарите, срещу Бо-
рисов, Гешев, Пеевски, Доган,
Цацаров и т.н.

Острието на протеста бе
насочено към държавното уп-
равление и най-вече към пра-
восъдната система, към изгон-
ването от там на мафията и
олигархията, образно определя-
ни като мутри. В това изисква-
не има дълбока морална основа.
И тя бе умело използвана от
политици и бизнесмени, които
се възползваха от това и успяха
да прокарат свои интереси чрез
народния протест.

За смъртта на протеста има
много причини. Няколко от тях
са главните и решаващите.

Първата причина, и то най-
главната, е стесняването на цел-
та на протеста само до изгонва-
нето на мутрите от властта, на
Борисов и Гешев от постовете,
които заемат. Мотото бе - да ги
махнем, а после ще му мислим.
Да махнеш мутрите от властта е
напълно благородна цел. Всич-
ки безброй ръководители на
протеста се обявяваха за про-
мяна на статуквото, т.е. на ма-
фиотско-олигархическото уп-
равление, за борба с корупция-
та. На заден план остана основ-
ното в развитието на едно об-
щество - социално-икономичес-
ката ситуация. А тя в сегашната
обстановка поражда огромната

бедност и следствието от нея -
миграция и обезбългаряване на
страната.

Да, борбата с корупцията и
отстраняването от властта на
мафията и олигархията е много
важен общественозначим про-
блем. Но много по-значимият
обществен проблем е огромна-
та бедност, мизерията и нище-
тата на милиони българи - про-
блем, заложен от наложените от
МВФ и поддържани от българ-
ските правителства неолиберал-
ни форми на развитие в тяхната
крайна деструктивна форма.

Корупцията
и покровителството

на обръчи от фирми на “наши
хора” от висшата държавна

допредели и кръга на най-ак-
тивните участници в него -
дребния и средния градски биз-
нес, част от интелигенцията и
предимно градския хайлайф.
Активно включилите се в нача-
лото млади хора постепенно се
оттеглиха от протеста, а към
него се присламчиха старите
“люспи” на СДС - хора като
Малеева, Инджова и т.н. десни
бивши политици, обидени на
Борисов и ГЕРБ. Ръководите-
лите на масовата част на про-
тестите (“Отровното трио”)
бяха десни хора и не допуска-
ха по-леви изяви и прояви, най-
вече в лозунгите и речите от
импровизираните трибуни. Из-
дигането само на десни иска-
ния и центрирането им върху
лицата от мутренската изпълни-
телна и съдебна власт бе
възприето предимно само от
част от софиянци. В бедната и
гладуваща провинция протест
по същество нямаше.

Ръководството на БСП и
депутатите на “БСП за Бълга-
рия” присъстваха на протеста и
участваха в шествията. Хората
очакваха от тях нещо повече -
да издигнат типични леви соци-
алистически цели и изисквания
за промяна на властта, на нео-
либералното социално-икономи-
ческо статукво. Към протеста се

гладни, безработни, мизерства-
щи хора в България. Вторият
протестен център бе “Демокра-
тична България” с ясни десни
политически цели - приемането
на нова уредба на държавното
управление и най-вече на съдеб-
ната система, за да може биз-
несът с лекота да принуждава
държавната власт да работи за
него. Третият център бе орга-
низацията “Боец”, която имаше
за главен акцент смяната на Бо-
рисов и Кошлуков, и бе специ-
алистът по блокажи на софий-
ски кръстовища и мостове. С
относително самостоятелни
изяви бяха организациите
“Правосъдие за всеки” и “Сис-
темата ни убива”. Протестните
организации не успяха да създа-
дат синхрон на масовите про-
тестни прояви. Няма как про-
тестът с

много и разнопосочно
действащи вождове

да успее. Подля вода на проте-
ста и участието на някаква оли-
гархическа група, която бе на-
ела част от футболните агитки
да провокират протестиращите
и полицията. Това отблъсна част
от протестиращите. Силно ме-
дийно бяха преекспонирани
събитията на Росенец в полза

шават определени политически
проблеми. Христоматийни са
противоречията и разноговоре-
нето на Манолова, Хаджигенов,
Капон, Дончева, Бабикян.

В ИТН няма ясна политиче-
ска позиция за какво да се из-
ползва властта, как в конкретна-
та политическа обстановка да се
реализират целите на протеста.
Слави Трифонов и сценаристи-
те заеха позицията на истина от
последна инстанция и послани-
ето, че който не е с тях, е с
Борисов и ГЕРБ. А ДБ и Хрис-
то Иванов решиха, че може те
да станат център на властта в
правителство на ИТН и те да
решават всичко.

Единственият възможен
съюзник на трите “протестни
партии”, харесва ли им това
или не, бе БСП. Но те напра-
виха всичко възможно да се
противопоставят на БСП, коя-
то била “на другия бряг”, но
трябвало да гласува в Народ-
ното събрание за тях?!

Има много публикации в
интернет, изяви на политолози,
социолози и др., че т.нар. проте-
стни партии са

някаква
видима фасада

на определено олигархическо
задкулисие. След действието на
американското правителство по
закона “Магнитски” има и пре-
структуриране на олигархиче-
ското задкулисие. Зад ДПС ясно
прозира “обръчът от фирми” и
раздаваните от Доган “пор-
ции”. Зад ГЕРБ прозира оли-
гархическият кръг КРИБ. Зад
“Демократична България” мно-
зина виждат олигархическия
кръг “Капитал”. Други свързват
ИТН с ДПС, т.е. с олигархиче-
ския кръг на ДПС. Всички тези
обществени мнения и твърде-
ния опорочават истинския про-
тест, който в началото бе с
участието на будните млади и
образовани хора.

Мандалото падна. Протестът
свършва с разпускането на 45-
ото Народно събрание, което не
прие нито един закон, което
само пилееше време в безкрай-
ни “изслушвания” и парламен-
тарен контрол, отегчителни и
безсмислени промени на правил-
ника на парламента. А забрави
за обикновените гладуващи и
боледуващи хора, и пропусна да
актуализира бюджета.

В тази нова политическа
обстановка е потребна партия с
нова програма, с идеи за промя-
на не само на държавно-съдеб-
ното статукво, но и дълбока
промяна на социално-икономи-
ческото статукво, така че Бълга-
рия да бъде извадена от позор-
ните места в света и в Европа
по неравенство, бедност,
смъртност и т.н. А такава пар-
тия може да стане само БСП.

Само със смяна в лицата на
властта и главния прокурор,
Висшия съдебен съвет и т.н.,
включително и в партиите, няма
да има съществена промяна.
Въпросът е не Стани Да Седна
(по проф. Драганов), а да пови-
шим жизненото равнище на хо-
рата в България. Прав е дядо
Хегел, че всеки народ си заслу-
жава управниците. Спасението
на България е масово участие в
избори и вярна преценка на
политическите послания и лица,
критично отношение към нала-
ганите ни телевизионни образи
на “водачи”. Месии повече и в
склада няма.

Мандалото падна, господа „протестърски” политици

Смъртта на протеста

Анко ИВАНОВ

изпълнителна власт и от проку-
ратурата и съда са обществено
зло. Неговото преодоляване е
важно за всички, но предимно
за бизнеса, който е платежоспо-
собен и може да корумпира.
Корупцията започва от корум-
пиращия. Безработният, “рабо-
тещият беден”, пенсионерът
няма ресурс да корумпира.
Христо Иванов с неговата ма-
ниакална битка срещу корупци-
ята и за реформа на съдебната
система защитава само интере-
сите на богатите, на хората,
които корумпират, за да полу-
чат привилегии и/или матери-
ални облаги. Той е само против
корумпираните, а умело забра-
вя корумпиращите.

Подценяването и тенденци-
озното ограничаване на тема-
тичния подход на протеста пре-

прикачиха и някои ренегати от
БСП - от АБВ, “Движение 21”,
движението на Мая Манолова
др. За тях най-главното бе да се
покажат, че съществуват и че
искат да участват в следващата
следмутренска власт.

Втората причина, която сил-
но негативно повлия на резул-
татите от протеста, бе негови-
ят безкрайно неорганизиран
характер, липсата на координа-
ция за общи действия на отдел-
ните групи протестиращи.
Формираха се няколко органи-
зационни центъра. Триото се
занимаваше само с протестите
и речите в Триъгълника на
властта. За адвокат Николай
Хаджигенов и неговите прияте-
ли най-важното бе да се махнат
омразните им Борисов и Гешев.
За тях не съществуваха бедни,

на “Демократична България”.
Неуместно бе и оставането

в Народното събрание на пар-
ламентарната група на БСП.
Това бе възприето от масата
хора в страната като подкрепа
на държавно-политическото и
съдебното статукво. Това бе
използвано от т.нар. партии на
протеста да обявят БСП за част
от статуквото.

Третата причина бе поставя-
нето от “протестните партии”
на тясногруповите им интереси
над обществените. В създадена-
та политическа обстановка за
изолиране на ГЕРБ и ДПС из-
буяха видимо личностно проти-
воположните вождистки интере-
си на партиите в ИБГНИ -
събрани в едно политическо
тяло с общия интерес да влязат
в парламента, а не общо да ре-

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА
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Подценяват ли хората пандемията
и до каква степен се спазват мерките?

Независимо дали сте на каменист или
пясъчен плаж, трудно ще си намерите
място. Хората са буквално един до друг

СНИМКА АВТОРКАТА

Таня ГЛУХЧЕВА

В разгара на лятото и въпреки пан-
демията, все повече хора си мечтаят за
почивка в чужбина. По-възрастните
поколения помнят времето, когато, за
да отидеш зад граница, било то само в
Европа, беше необходимо да имаш
виза. А за нея бяха необходими ред
други документи. След влизането ни в
ЕС през 2007 г. и появата на нискота-
рифните полети, нещата станаха тол-
кова лесни, че буквално от днес за утре
можеше да се планира пътуване. До
появата на коронавируса.

Днес ситуацията много напомня на
момента с визите. С тази разлика, че ни
се дават три възможности: ваксинира-
не, сертификат за прекаран КОВИД или
антигенен/ПСР тест. За ваксините е
ясно - пускат те да влезеш в другата
държава без проблем. Но все още има
не малък процент от хора, които из-
питват недоверие към тях или са твърдо
решени да не стават “опитни зайчета”
или в последния момент им се налага да
пътуват. Какво правим в тези случаи?

С приятелка отидохме до Италия
за 4 дни: тя има първа доза ваксина,
която не й върши работа, защото са

необходими две. Но си е извадила сер-
тификат, че е преболедувала през
март. Той важи 6 месеца. Аз, макар и
да бях изкарала болестта горе долу
по същото време, нямам подобен до-
кумент и направих проучване за друг
начин за заминаване. До пътуването
имах една седмица.

Първото ми решение беше да се
консултирам с личната лекарка - като
медицинско лице се предполага, че е
най-добре запозната с условията за
отиване в чужбина и би дала най-доб-

рия съвет. За моя изненада от самото
начало тя заговори за ваксините, уве-
ряваше ме, че “в Европа антигенен тест
все още не зачитат, а ПСР-ът е много
скъп”. Посочи ми и друго предимство
на ваксините - безплатни са и ти спе-
стяват излишни разходи всеки път,
когато се наложи да ходиш в чужбина.
Според нея информацията в интернет
била фалшива, дори и тази на сайта на
посолството, защото било “невъзмож-
но с антигенен тест да се пътува”. След
дълъг разговор ме посъветва да си
сложа от еднократната ваксина
“Джонсън и Джонсън”, в някой моби-
лен пункт, а те били навсякъде и съм
щяла да пътувам спокойно.

И така започна одисеята с издирва-
не на тези пунктове. Оказа се, че пове-
чето вече ги няма, а други са с опре-
делено работно време. На едно място
ми казаха, че името на ваксината е
“Янсен”, но това е най-малкият про-
блем. Времето напредваше, а най-важ-
ният документ липсваше. Останаха два
варианта: антигенен или ПСР тест,
направени до 48 часа преди влизането
в другата страна. Тук е по-лесно, за-

щото отиваш сутринта, вземат ти сек-
рет от носа и следобед резултатът е
налице. На другия ден отиваш в лабо-
раторията, където ти принтират резул-
тата на английски език, слагат подпис
и печат и човек е готов да пътува. Чест
им прави на служителите, че съветват
да си направиш антигенен тест, защо-
то е по-евтин, и обясняват при връща-
не обратно какво се прави.

Идва дългоочакваният момент с
пътуването. На летище “София” е
пълно с хора, дори и в 4 часа сутрин-
та. Оставаш с впечатлението, че всич-
ки пътуват като за последно. Носене-
то на маски е задължително, но не
мерят температурата, или поне не на
всички. В Италия на входа на самата
сграда те посрещат служители с тер-
мометри в ръка, но освен личната кар-
та, друг документ не искат. Прави
силно впечатление, че там, където може
машина да свърши работата, хора
няма. В превозните средства носенето
на маски е задължително, но никъде не
се спазва социалната дистанция.

Пътуване
по време
на КОВИД

Пътуване
по време
на КОВИД

Пътуване
по време
на КОВИД
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Пътуване
по време
на КОВИД



ВТОРНИК
17 АВГУСТ8

2021

НАКРАТКО

От понеделник в ресторантите
в Северна Македония ще се допу-
скат клиенти само след като пока-
жат ваксинационен сертификат,
съобщават местни медии. Глобите,
в случаи на регистрирани невакси-
нирани, ще варират от 2500 до
30 000 евро, информират от
Държавната пазарна инспекция.

Същевременно новият губер-
натор на Ню Йорк Кати Хочул се
обяви в защита на задължителното
носене на маски в училище. От
друга страна, в щата ще се изисква
КОВИД-ваксина за всички дейно-
сти на закрито. Причината за това
е, че в САЩ има нов ръст на забо-
лели, предизвикан от по-заразния
щам Делта и намаляващите нива

Най-малко 1300 души са загинали след мощното
земетресение с магнитуд 7,2 по Рихтер, ударило
Хаити събота сутринта, съобщи агенцията за граж-
данска защита на страната. Според официалните
данни повече от 5700 човека са ранени. Предвари-
телната информация гласеше, че са 2800.

Разрушени са около 13 000 сгради, в това число
медицински и религиозни институции. Въведено е
извънредно положение за един месец.

Междувременно стана ясно, че ООН ще отпусне
средства за подпомагане на оцелелите. Това заяви
зам.-генералният секретар по хуманитарните въпро-
си Мартин Грифитс. “Отпускаме 8 милиона долара
от Централния фонд за реагиране при извънредни
ситуации в подкрепа на хуманитарната реакция на
земетресението, което удари Хаити. Тази сума ще
бъде насочена към жертвите на бедствия за медицин-
ска помощ, чиста вода, временни приюти и санитар-
ни мерки”, написа той в туитър.

В РСМ пускат само
ваксинирани в ресторантите

Жертвите в Хаити
нараснаха до 1300

на ваксинация. Затова от понедел-
ник за посещение на ресторанти,
театри, киносалони, концертни и
спортни зали в мегаполиса ще се
изисква доказателство за поставе-
на ваксина срещу коронавирус.

В останалата част на света бро-
ят на новозаразените непрекъснато
се увеличава. Над 13 000 са заболе-
лите за 24 часа в Бразилия. Ден по-
рано страната потвърди 31 142
нови случая и 926 жертви. Тя е на
второ място в света по брой на
смъртните случаи след САЩ с над
621 000 починали от вируса и на
трето, по брой заразени след САЩ
и Индия. Във Великобритания за
последното денонощие са регист-
рирани 26 750 заболели.

Кипър заменя
държавните коли
с електромобили

Пощенските служители в

Кипър вече ще се придвижват с

електрически мотоциклети, а

държавният автопарк се подменя

с електроколи, съобщи БНР. До 2

години правителството заменя

мотоциклетите и мотопедите на

обществените служби с електри-

чески. Ще бъдат закупени 28 елек-

трически автобуса за обществе-

ния пътнически транспорт. Над 4

млн. евро са предвидени за инста-

лиране на 1000 зареждащи стан-

ции в публично достъпни места,

които трябва да са готови до 5

години.

Рекордни жеги
в Испания

Испания продължава с рекордни

жеги. Температурите надвишават

47 градуса по Целзий на фона на

горещата вълна в средиземномор-

ския регион. Община Монторо в

Андалусия, южната част на стра-

ната, регистрира 47,2 градуса. Най-

висока досега е била 46,9 градуса в

град Кордоба през 2017 г. Очаква се

през следващата седмица темпера-

турите да се понижат до известна

степен, като във вторник за Мад-

рид се прогнозират “само” 33 гра-

дуса по Целзий. Рискът от пожари

е повишен. В някои случаи влизане-

то в горите е забранено, като в

областта Каталуния.

Предсрочни избори
в Канада

Канадският премиер Джъстин

Трюдо обяви предсрочни общи из-

бори на 20 септември. Това е две

години преди редовните. Социоло-

гическите проучвания показват, че

неговото правителство на либе-

ралното малцинство има шансове

да получи мнозинството от гласо-

вете в този момент. 49-годишни-

ят лидер заяви: “Канадците тряб-

ва да изберат как да завършим

борбата срещу КОВИД”. Опозици-

онните партии го разкритикуваха,

че свиква избори по време на по-

редната вълна на пандемията про-

сто заради собствената си “поли-

тическа изгода”.

Очевидци разпространиха кратки видеа в туитър
на цивилни афганистански граждани, които правят
отчаяни опит да напуснат страната. Летището в
Кабул е цел за хиляди жители на столицата, които
бягат от талибаните, а военните са стреляли по
приближаващи се групи хора, има загинали и ранени.
Някои кадри показват мъже, които падат от
колесниците на излитащите военни самолети

СНИМКА БГНЕС

Броят на жертвите от
наводненията в Турция достигна
62, съобщиха местните власти.
Проливните дъждове разрушиха
домове, прекъснаха мостове и
направиха много пътища
непроходими

Талибаните превзеха сто-
лицата Кабул и тяхното зна-
ме се вижда върху президент-
ския дворец. Въоръжени
формирования на движение-
то “Талибан” влязоха в града
без бой и окупираха държав-
ни институции, изоставени
от правителствените сили.
Според тях, по този начин ще
“гарантират сигурността и
предотвратят хаоса”. Прези-
дентът Ашраф Гани напусна
страната заедно с най-близ-
кия си съветник.

Международната общ-
ност призова талибаните да
позволят на цивилните афга-
нистанци да напуснат стра-
ната. Съединените щати и
повече от 65 държави се обе-
диниха около този призив,
предупреждавайки талибани-
те за отговорността им за
всякакви злоупотреби.

Въздушното пространст-
во над Кабул е отворено
само за военни самолети. Си-
гурността на летището се га-
рантира от няколко хиляди
американски и британски
военни, които в неделя вечер-
та пристигнаха, за да осигу-
рят евакуацията на диплома-
тически мисии и афганистан-
ски граждани, които търсят

Хиляди афганистанци се опитват да избягат от страната

въпроса за признаване или
непризнаване на новата власт
в Афганистан, съобщи аген-
ция РИА “Новости”, цити-
райки в понеделник специал-
ния пратеник на президента
Владимир Путин Замир Ка-
булов. Той заяви, че Москва
ще следи внимателно дейст-
вията на новите власти и след
това ще вземе решение. Рус-

спасение. “Целият персонал
на посолството се намира в
помещенията на международ-
ното летище “Хамид Кар-
зай”, чийто периметър е обе-
зопасен от американската
армия”, заяви говорителят на
Държавния департамент Нед
Прайс, часове след като та-
либаните поеха контрола над
града. Доналд Тръмп обвини
настоящия президент на
САЩ Джо Байдън за настъ-
пилия хаос и настоява за ос-
тавката му.

Въпреки че повечето
държави изтеглят дипломати-
те си, турското посолство
продължава дейността си, за-
яви външният министър Мев-
лют Чавушоглу пред Анадол-
ската агенция. Според него
Анкара е предприела необхо-
димите мерки по отношение
на сигурността на мисиите си
в Афганистан, както и на тех-
ния персонал. Той добави, че
страната му, както и Пакис-
тан няма да приемат бежан-
ци. За разлика от тях Косово,
Албания и Северна Македо-
ния са изразили готовност да
предоставят временно убежи-
ще на хилядите афганистанци,
които се опитват да избягат.

Русия няма да бърза с

кият посланик Дмитрий Жир-
нов ще се срещне във втор-
ник с ръководството на тали-
баните и ще обсъди въпроса
за сигурността на посолство-
то им и на страната като цяло.

Самият дипломат заяви, че
взелите властта са се ангажи-
рали да осигурят абсолютна
безопасност на руския пер-
сонал в държавата.

Талибаните
превзеха Кабул
Талибаните
превзеха Кабул
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Италия привлича чужденци от цял свят. През деня
улиците са значително по-празни, отколкото вечерта

Заведенията в Италия са пълни, маски не се носят и социалната дистанция не се спазва

От стр. 7

Отдавна е ясно, че населе-
нието в Европа е застарява-
що. В южна Италия това е
особено видимо. Въпреки
това хората не се притесня-
ват, събират се на групи, ся-
дат заедно, без маски, говорят,
смеят се и по всичко личи, че
за тях КОВИД сякаш не съще-
ствува. Особено вечерно вре-
ме, когато улиците са по-
пълни, отколкото през деня, а
по крайбрежната улица се
донасят столове, сядат и труд-
но може да се намери място
за разходка. Аналогичен е слу-
чаят на плажа през деня. В
град Бари почти няма къде да
си сложиш кърпата на пясъка.
Всички са толкова нагъсто, че
не знаеш дали вземаш собст-
вения си багаж или чужд.
Никой не се оплаква, не се
страхува. Единствените, кои-
то могат да се видят с маски
там, са чернокожите амбу-
лантни търговци, които от
сутрин до вечер се надяват
някой да си купи евтина
дрънкулка от тях. Като цяло
районът Пуля, намиращ се в
южната част на страната, е
сложен в “зелената зона”, т.е.
е без КОВИД. Но не се знае
още колко време. Вероятно
местните още вярват на една
от първите теории за вируса,
че той умира при високи тем-
ператури. А там наистина е
горещо. Още в 8 часа сутрин-
та е почти 30 градуса. Следо-
бед термометърът посочва
повече от 40, а на места жи-
вакът стига и до 48. Много
бързо на туристите им става
ясно защо именно Италия
беше толкова силно засегната
от пандемията миналата годи-
на. Хигиената не е на високо
ниво, храниш се предимно с
ръце (когато сутрин ти серви-
рат кроасан или си поръчаш
пица или местното ястие
“панценоти”) и никой не ти
предлага да се дезинфекцираш.
Ако нямаш с какво, проблемът
си е твой.

Никъде в южната част на
държавата няма да се чуе ня-
кой да говори за политика.
Никой дори не протестира
срещу мерките. Това се случ-
ва само в големите градове.
Хората си живеят, както пре-
ди пандемията. Наслаждават
се на туристите, които с все-
ки изминал ден стават все
повече, включително

много българи,
предпочитащи Италия

за лятна ваканция

Дори и в най-отдалечените
селца може да се долови род-
на реч.

За 4-дневния ни престой
ни направиха забележка само
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Пътуване
по време
на КОВИД
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на КОВИД

в една сладкарница. Това беше
единственото място в Бари,
където ни казаха, че ако не
сме ваксинирани или не им
представим КОВИД-доку-
мент, няма как да ни обслу-
жат. Тъй като давността на
моя резултат от антигенния
тест беше изтекъл вече, се
наложи да си потърсим друго
заведение. Не беше трудно. На
останалите места позволяваха
да се влиза дори без маска.
Само веднъж ми напомниха да
си сложа парчето плат на носа
и устата. Най-интересното
нововъведение е вграден код
в масата, който се сканира и
на екрана на телефона излиза
менюто. По този начин, на
сервитьорите не им се налага
дезинфекция. За разлика от
кафенетата и ресторантите, в
малките магазинчета за суве-
нири не пускат, ако не си си
сложил нещо на лицето.

На италианското летище
мерките са много по-затегна-
ти, отколкото на нашето, но
всеки намира начин да ги за-
обиколи. Още на влизане ти
мерят температурата, а спря-
мо пушачите това се прави
колкото пъти излизат и вли-
зат. Стриктно се следи за ма-
ски на лицето. Изобретател-
ните хора са измислили да се

хранят по-често, защото само
тогава е позволено да са сва-
лени. Няма как да не направи
впечатление, че всички маси
по заведенията са пълни. В

повечето случаи на тях има
празни чинии и подноси, но
клиентите продължават да сто-
ят непокрити, защото във все-
ки един момент може да ре-

шат да хапнат отново. От дру-
га страна, въпреки че на се-
далките има лепенки, които
ясно показват къде не може
да се сяда (обикновено през
седалка), това често се прене-
брегва.

Българите, които се при-
бират в родината си, не се
налага да показват никакъв
КОВИД-документ. Достатъ-
чна е само личната карта. Но
на трима италианци не им
позволиха да се качат в само-
лета. Причината - не бяха вак-
синирани и нямаха никакъв
направен тест. Въпреки вдиг-
натия скандал, нищо не им
помогна. Странното беше, че
им поискаха документ от по-
следните 24 часа. Вероятно
заради непрекъснато нараст-
ващия брой на новозаразени-
те в Европа, условието за мак-
симум два дни е отпаднало.
При това, за по-малко от сед-
мица. Дори и да не беше и
въпросните пътници да си
бяха направили всичко, както
трябва, остава въпросът как-
во става в случаите, когато
самолетът има закъснение?
Както беше при нас - закъсня
с излитането 3 часа.

За това време обаче
изтича валидността

на документа

и какво правиш? На този
въпрос все още никой не е
намерил отговор. Защото по-
летът не се забавя по твоя
вина, а ти си направил всичко,
както трябва...

На аерогара “София” ни
измерват температурата и ни
разделят на две опашки: една-
та е за ваксинирани и хора със
сертификати, а другата - за
неваксинирани. Моята при-
ятелка минава бързо на първа-
та линия. При мен процедура-
та отнема малко повече вре-
ме, защото се налага да ми
вкарат данните в системата и
автоматично влизам в катего-
рия “под карантина”. Имам
срок от 24 часа да си направя
антигенен или ПСР тест и да
изпратя резултата на имейла
на РЗИ. Ако е отрицателен,
10-те дни вкъщи отпадат. Тук
се сблъскваме с поредния па-
радокс: в случай, че съм се
заразила, те ме пускат да си
отида вкъщи, независимо дали
с такси или ме чакат. На след-
ващия ден отивам до някоя
лаборатория, по пътя се раз-
минавам с много хора, стоя
на опашка с други, т.е през
цялото време аз потенциално
заразявам всички наоколо. А
след като резултатите излизат
до 15 минути, защо това нещо
не се прави още на летището?

След като се изпрати елек-
тронното писмо с отрицател-
ния резултат, карантината не
отпада автоматично. Трябва
да се изчака потвърждение от
РЗИ, където те уведомяват, че
вече не си част от системата.

Пътуването отново започ-
ва да се превръща в лукс. Вече
не е достатъчно да носиш до-
кумент за самоличност, билет
и пари. Към наръча се добавя
още една хартия. В близко
бъдеще най-вероятно само
ваксинираните ще могат да
пътуват, особено ако броят
на заразените продължи да се
увеличава, както и щамовете
на вируса. Ваксината ще бъде
новата виза за преминаване на
границите. Поне на този етап
е безплатна.
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Независимо от напредъка и
еволюцията на обществата, от
технологичното развитие и
модернизацията на икономика-
та в редица сектори, все още
сме силно зависими от природ-
ните и климатичните фактори.
Глобалното затопляне е само
част от цялостната проблема-
тика. Ако оставим настрана по-
лемиките около това дали гло-
балното затопляне е част от
естествения цикъл на климата
на Земята или в голяма степен
се влияе от антропогенната
дейност, промяната в климата е
факт. Тази промяна няма как да
не окаже своето влияние върху
обществата, тяхното ежедне-
вие, икономика, бит, политиче-
ска ориентация. Наблюдаване-
то и анализирането на клима-
тичните промени, както и тях-
ното документиране от научни-
те среди, би дало добра обос-
новка и начало на политически-
те лидери и експерти как да се
справят с последиците от гло-
балното затопляне и как да се
адаптират към бързо променя-
щата се среда.

Новият доклад на Между-
правителствената група на
ООН по изменението на кли-
мата (IPCC) е най-изчерпател-
ният поглед към състоянието
на науката за климата. Той е
обобщение на заключенията,
направени от първата работ-
на група, и не представлява
окончателна версия на цяло-
стния доклад. Докладът е ма-
щабен труд, който подробно
описва обхвата на предизви-
каното от човека изменение
на климата и очакванията за
това какво може да бъде бъде-
щето, ако емисиите на парни-
кови газове продължат да се
покачват. Пълният доклад
съдържа близо 4000 страни-
ци, в изготвянето му участват
234 автори от 66 държави.
Прогнозите, които могат да
бъдат изведени от документа,
не изглеждат никак оптимис-
тични. Генералният секретар
на ООН Антониу Гутериш
определи доклада като „чер-
вен код за човечеството“.

Сред основните изводи на
доклада е твърдението, че чо-
вешкото влияние „недвусмис-
лено“ е причина за затопляне-
то на атмосферата, океана и
сушата. Промените в климата
са характеризирани като „без-
прецедентни“, а самите екс-
перти призовават за драстич-
ни съкращения на емисиите,
за да може температурите да
се задържат под границите,
определени с Парижкото спо-
разумение от 2015 г.  Според
доклада „глобалното затопля-
не от 1,5° C и 2° C ще бъде
надхвърлено през XXI век,
освен ако през следващите
десетилетия не настъпи дълбо-
ко намаляване на емисиите на
въглероден диоксид (CO2) и
други парникови газове.“
Дискусиите около изменение-
то на климата често включват
идеята за предпазване на пла-
нетата от затопляне извън оп-
ределените прагове, които
учените и експертите са оп-
ределили като червена линия,
ако планетата иска да избегне
катастрофални и необратими
последици. Въпреки мрачни-
те прогнози от доклада, уче-
ните имат вяра, че с обедине-

ни усилия световните лидери
имат шанс да постигнат зало-
жените цели за нулеви емисии.

Ето защо ключово значение
ще има предстоящата Конфе-
ренция по изменение на кли-
мата (COP26), която ще се
проведе в периода 31 октом-
ври – 12 ноември в Глазгоу,
Великобритания в партньор-
ство с Италия. Основните
цели, които са заложени, са:
1) да бъдат подсигурени нуле-
ви глобални нетни емисии до
2050г. и поддържане на нива-
та на температурата под 1.5°
C; 2) адаптация за предпазва-
не на общностите и естестве-
ните хабитати; 3) мобилиза-
ция на финансирането; 4) „Да
работим заедно, за да постиг-
нем“. Преди самата среща се
очаква участващите държави
да преразгледат и преработят
своите национални стратегии
във връзка с договореното в
Парижкото споразумение.
Според световните лидери
климатичните промени ще
бъдат най-сериозната заплаха

пред човечеството в предсто-
ящите години.

Затоплящите ефекти от
парниковите газове означават
повишаване на морското рав-
нище, повече бури, суши, гор-
ски пожари и други катаклиз-
ми. Това означава рискове за
хранителните доставки, по-
нататъшна загуба на видове и
заплахи за крайбрежните по-
пулации. Очаква се хиляди
хора да умрат вследствие на
глад или природни бедствия.

Климатичните промени
и конфликтите

Глобалното затопляне и
промяната в климата на пла-
нетата неминуемо оказват
влияние върху локалните кон-
фликти. В региона на Африка
могат да бъдат намерени най-
много примери. По-голяма
част от африканските народи
са земеделци и животновъди.
Вътрешното разделение на ос-
нова етнически и племенен
принцип определя и терито-
рията на съответната племен-
на група. Климатичните про-
мени, сушата, наводненията,
обезлесяването водят до драс-
тично преструктуриране на
земята, което принуждава хо-
рата да мигрират в търсене на
по-благоприятни условия, в
които да отглеждат добитъка
и реколтата си. Тези мигра-
ции от своя страна често во-
дят до сблъсъци между племе-
на и етнически групи за овла-
дяване на съответната тери-
тория. Изменението на клима-

та остава едно от основните
предизвикателства, пред кои-
то са изправени страните от
Сахел. Според прогнозите до
2050 г. температурата в реги-
она ще се увеличи с 3° C, ко-
ето означава, че средните тем-
ператури ще достигнат около
40° C. Това ще окаже неблаго-
приятен ефект върху произ-
водството на храни в най-бед-
ната зона в света. Около 50
млн. души от населението на
Сахел са номади, които са за-
висими от стадата добитък.
Недостигът на тревни площи
предизвиква жестоки кон-
фликти между местните фер-
мери и номадите в страни
като Нигерия, Мали, Чад и
други държави в региона.
Преди това подобни конфлик-
ти често се решавали на мест-
но ниво чрез преговори. Сега
ситуацията е толкова отчай-
ваща, че често предизвиква
насилие, което убива хиляди
хора всяка година.

Освен проблема с изхран-
ването, критичен става и
въпросът за оцеляването и
предприемането на мерки за
сигурността на населението.
Опустошителните пожари в
Гърция, Турция и Италия са
само малък пример за това,
което ни очаква в бъдеще.

Капитализмът
и климатът

Непрекъснато растящата
икономика изисква непре-
къснато потребление на ресур-
си като изкопаеми горива. От

своя страна това води до отде-
ляне на по-високи емисии.
Пандемията от КОВИД-19
понижи значително нивата на
изхвърляните емисии и същев-
ременно нанесе сериозен удар
върху глобалната икономика.
Традиционният икономически
модел доказва, че е непригоден
в съвременните условия, осо-
бено, ако политическите лиде-
ри искат да постигнат целите,
заложени в Парижкото спора-
зумение. Непосредствено се
налага търсенето на нови
пътища, които да предотвратят
климатичната криза. Пътят на
устойчиво развитие и зелена
икономика би могъл да бъде
решението. При този тип ико-
номика възобновяемите източ-
ници все повече ще определят
правилата на играта. Борбата
с изменението на климата раз-
крива най-доброто и най-лошо-
то от капитализма. Лишаване-
то на икономиката от стан-
дартния й модел на функцио-
ниране изисква алтернативи.
Такава вече в редица страни
става производството на
слънчева и вятърна енергия.
Голям напредък е фокусът
върху производството на ново
поколение превозни средства
с електрическо задвижване. В
капиталистическата икономика
на първо място е печалбата.
Общата цел както на частния,
така и на публичния сектор е
бързият и устойчив растеж на
БВП, така че единствените
действия в областта на клима-
та, които компаниите или пра-
вителствата са готови да пред-
приемат, са тези, които няма
да рискуват да забавят натруп-
ването на богатство.

Парижкото
споразумение

Парижкото споразумение
е правно обвързващ междуна-
роден договор за изменение-
то на климата. Той беше при-
ет от 196 страни по време на
COP 21 в Париж на 12 декем-
ври 2015 г. и влезе в сила на
4 ноември 2016 г. Целта му е
да ограничи глобалното за-
топляне до значително под 2°
C, за предпочитане до 1,5° C,
в сравнение с нивата от пре-
диндустриалната епоха. За да
постигнат тази дългосрочна
цел по отношение на темпе-
ратурата, страните се стре-
мят да достигнат глобален
пик на емисиите на парнико-
ви газове във възможно най-
кратки срокове.

Парижкото споразумение
е забележителна точка в мно-
гостранния процес на изме-
нение на климата, тъй като
за първи път обединява всич-
ки нации в обща кауза за
предприемане на амбициоз-
ни усилия за борба с измене-
нието на климата и адапти-
ране към неговите последи-
ци. Прилагането на Париж-
кото споразумение изисква
икономическа и социална
трансформация. Парижкото
споразумение потвърждава
отново, че развитите страни
трябва да поемат водеща
роля в предоставянето на
финансова помощ на страни,
които са по-уязвими, като
същевременно за първи път
насърчават и доброволните
вноски от други страни.

„Код червено“
за човечеството

СНИМКА БГНЕС

Германски екоактивисти протестираха вчера пред Бранденбургската врата в Берлин,
за да обърнат внимание на опасностите, които носи промяната на климата

Доклад на ООН описва като безпрецедентни
промените в климата. Прогнозите не са добри

Елиана ИВАНОВА
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В доклад “Здравеопазване-
то като инвестиция”, разрабо-
тен от Здравен комитет към
Американската търговска кама-
ра в България (нали болниците
ни са търговски дружества!), се
констатират проблеми, които
изпитваме на гърба си всеки
ден. България изостава по клю-
чови здравни показатели в срав-
нение със средните европейски
нива: демографски тенденции,
разходи за здраве и специфич-
ни здравни показатели..., се каз-
ва в доклада. Например нивата
на инсулти и хипертония са над
4 пъти по-високи спрямо евро-
пейските, както и нивото на ис-
хемичната болест на сърцето -
над 1,5 пъти...

България, според Евростат,
е водеща по смъртност в света
и втора по детска смъртност до
1 година в Европа. Страната ни
е на първо място по сърдечно-
съдови заболявания в Европа,
като 65 на сто от заболелите
умират. Значително изоставаме
и по предотвратима смъртност,
достъп до здравни услуги и ме-
дикаменти, намаляващ брой об-
щопрактикуващи специалисти,
неефективност на доболнична-
та помощ и др. Друг съществен
проблем е липсата на стратеги-
ческа политика за превенция на
заболеваемостта и оттук - пре-
комерните инвестиции в бол-
ничната помощ.

В доклада се препоръчват
пет идеи за подобряване на
здравеопазването - превенция,
скрининг, иновативна медици-
на, истинско дигитално здраве-
опазване, реална реформа на
модела на финансиране, ефек-
тивно използване на европей-
ските фондове. Останалото е
модерна фразеология и добри
пожелания.

Защо сме толкова
напред в лошото

Една от основните причини
е, че според ЕК финансирането
на здравеопазването се харак-
теризира с ниски общи разхо-
ди, както и с много високи пре-
ки плащания от потребителите.
Пак по данни на Евростат
здравните разходи на глава от
населението в Швейцария са
4814 евро, в Румъния - 342, у
нас - 306 евро. А иначе бълга-
ринът плаща за здраве по раз-
лични направления: здравни
вноски, официално доплащане
на лекарства, медицински изде-
лия и медицинска документа-
ция, такси при джипито, регла-
ментирани доплащания за дей-
ност и избор на екип, добро-
волно осигуряване и неизбеж-
ното плащане “под масата”.
Практиката е различна - при на-
личен договор с НЗОК и по
съответната клинична пътека
частна болница калкулира раз-
ход “за час за операционна
зала”, за всяко измерване на
кръвно налягане, за хирургичен
леглоден, за ползване на стол
от посетител... Друга частна
болница иска доплащане за
“Поискана и предоставена дей-
ност” - осигуряване на лице,
което да транспортира със са-

правителственото решение:
“През 2018 г. у нас се въвежда
процедура за проследяване на
терапевтичния резултат от ня-
кои нови медикаменти, които се
реимбурсират от НЗОК”. А
тези нови т.нар. биотехнологич-
ни средства са разрешени от
Американската агенция за хра-
ни и лекарства и от Европейска-
та агенция за лекарства ЕМА.
От 121 медикамента, одобрени
от ЕМА, в България са одобре-
ни едва 23. Одобрени са, да, но
са почти недостъпни финансо-
во, тъй като са много скъпи. И
все пак трябва да се даде отго-
вор на въпроса България ще
бъде ли част от тези иновации,
които ни препоръчва докладът
на Американската търговска
асоциация? Защото бюджетни-
те съображения не следва да са
водещите като причина пациен-
тите да не получават достъп до
новите терапии.

Кой определя
кой ще живее?

Правото на професионална
преценка у нас е прехвърлено в
ръцете на чиновниците от здрав-
ната каса, където доскоро, а
може би и сега, господстваха
икономисти, юристи, счетово-
дители и пр. Кои са все пак тези
корифеи на медицината, които
решават съдбата на болните?
Отговор на въпроса дава бив-
шият управител на НЗОК Дечо
Дечев: “... Касата се занимава с
дейности, за които няма компе-
тентност. Няма медицинско
лице в касата, което да е по-
компетентно от лекаря, извър-
шил медицинската дейност, коя-
то тя трябва да контролира.
Няма нито един експерт в каса-
та да е с повече познания, опит
и практика, отколкото този, кой-
то извършва дейността”. Заве-
сата се повдига и от дългого-
дишния експерт в здравната и
социалната сфера проф. Григор
Димитров: “Министерството в
тази ситуация има възможност
да се намесва и понякога да рег-
ламентира работата на отделни
звена на НЗОК, без да има пра-
во и друго основание за това”.
Е, добре! Защо обаче се замълча
за нарушенията - меко казано -
в болница “Лозенец”, за Пазар-
джишката болница и въвеждане-
то на стендове на здрави хора.
Кой роди гаврата с най-натова-
реното, най-животоспасяващо-
то здравно заведение у нас -
института “Пирогов”?

И още нещо за ролята на
НЗОК. Това е конфронтация-
та с принципа за “свободното
медицинско право”, което,
според бюлетина на швейцар-
ските лекари, гласи: “Лекарят
трябва да е свободен, без
въздействие от здравната каса,
да избира терапията и медика-
ментите, които да предпише,
ролята на касата е да заплаща
представените рецепти и да не
се намесва в лечението”.

Какво да се прави? Но не по
Чернишевски, нито по Ленин. А
по законите на Хипократ. На-
последък често обвиняват лека-
рите и медиците въобще в
безсърдечие и липса на хуман-
ност. В същото време има бол-
ници, в които с месеци не се
изплащат заплати. Хората в бели
престилки се мъчат също като
всички нас да преживяват, защо-
то само Хипократовата клетва
не пълни хладилници.

* Авторът е с близо 60
години лечебно-преподава-
телска практика, носител на
орден “Св. Св. Кирил и Ме-
тодий”, на здравни звания и
награди

здраве му кажи!
В малките селища хората гаснат като звезди...

Нашето здраве -Нашето здраве -Нашето здраве -Нашето здраве -Нашето здраве -

ги купува сам!
Според един от годишните

доклади на ЕК броят на хоспи-
тализациите в България е зна-
чително по-голям от този в ос-
таналите страни на ЕС. Това се
дължи на разрастването на ча-
стния сектор, за разлика от броя
на общинските и държавните
болници и леглата в тях. Те през
периода 2010-2016 г. намаля-
ват с 16,7 и 32,6 на сто, а броят
на частните се увеличава 6
пъти, на леглата - 36 пъти. А на
практика цялата медицинска
помощ в една община е основа-
на върху общинската болница.
“В малките селища хората гас-
нат като звездите по небето.

Колкото повече пари се на-
ливат в болниците, толкова по-
болни стават хората, а по-бога-
ти фармоолигарсите. Тази
оценка прави “Ню медиа груп”.
От там дават гласност на дала-
вераджийския бизнес кръг:
производство на лекарства -
аптеки, собственост на произ-
водители на лекарства - болни-
ци, които трябва да купуват
лекарства. Те пазаруват по-
скъпо, отколкото медикаменти-
те се продават на дребно в ап-
теките, но в пъти по-евтино
тези лекарства се продават в
чужбина. Болниците пазаруват
ли, пазаруват, влизайки в дълго-
ве към доставчиците. Миналата

Д-р Гео НЕШЕВ*

нитарни колички, откарването
на лежащо болен в рамките на
различните отделения в болни-
цата с “Риск от падане и риск
от болки”, четем в декларация
на дружествата за здравна заст-
раховка от 2019 г.

За клиничните пътеки се го-
вори от години, но нещата не
се променят. Според ЕК цена-
та “следва да отразява разхо-
дите за свързани медицински
дейности, помощни услуги и
консултации след изписването
на пациента за всяка клинична
пътека”. Но у нас на практика
се отразява по-скоро способ-
ността на НЗОК да плаща, а не
реалните разходи за болнични
услуги. Ако болен от високо
кръвно постъпи за лечение, но
същевременно има и други за-
болявания, ще бъде лекуван по
пътека само за кръвното, за
другите болести трябва да си
носи лекарства от вкъщи и да
си ги пие сам. Така “експерт-
но” се лекува

само болестта,
а не болният

От друга страна, болните в
България през ХХI век трябва
да си носят не само спално бе-
льо, но и да се примирят да
бъдат лекувани с най-евтините
лекарства, защото анекс към
Закона за здравното осигурява-
не въведе т.нар. принцип за по-
голяма разходна ефективност за
бюджета на НЗОК. А който ис-
ка по-модерни лекарства, да си

Брои ли ги някой?”, пита д-р
Неделчо Тотев, председател на
Сдружението на общинските
болници в България. По данни
на покойния вече разследващ
журналист Крум Благов за 2015
г., само в София при население
от 1,2 милиона души има 90
клиники, половината от които
са частни. Лондон е с 8 милио-
на жители и има 80 клиники.
Проф. Лъчезар Аврамов от
БАН: “Възникнаха десетки ча-
стни болници на олигарси.

Всеки си има болница

особено когато става дума за
онкология. Защото много зако-
ни са създадени така, че да може
да се печели”.

година в. “Форум медикус”
публикува няколко пъти тре-
вожните сигнали на директора
на Асоциацията на научноиз-
следователските фармацевтич-
ни производители в България
Деян Денев, който се бори най-
новите в света животоспасява-
щи лекарства да достигнат до
българските болни. Тези лекар-
ства са въведени в целия свят
от 2000 г. насам на базата на
задълбочена оценка на здравна-
та технология и на терапевтич-
ната полза от тях - удължават
продължителността на живота
и подобряват качеството му,
като намаляват усложненията
на тежките заболявания.

На фона на тези неопровер-
жими факти буди недоумение
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Разходка назад във
времето с Димо Казасов

Мемоарния том “Улици, хора,

събития. Моята София през XX-ти

век” на Димо Казасов публикува

издателство “Милениум”. Димо

Казасов (1886-1980) е виден поли-

тик и журналист. Роден е в Тряв-

на, учи в русенската гимназия, а

през 1918 г. завършва право в Со-

фийския универ-

ситет. Членува

в БРСДП от

1902 г., а след

нейното разцеп-

ление става

част от група-

та на широки-

те социалисти

и влиза в пар-

тийното ръко-

водство. През

1927 г. е един

от основателите на политическия

кръг “Звено”, а от 1943 г. е деец

на Отечествения фронт. През го-

дините Казасов е депутат, ми-

нистър в няколко кабинета и дип-

ломат. Участва в редактирането

на редица периодични издания, ав-

тор е на пътеписи, есета и разно-

родни книги за обществено-поли-

тическите явления от дългия си

житейски път. Мемоарите му

“Улици, хора, събития” са ориги-

нален поглед върху миналото на

София и усилената модернизация

на столицата, в която кипи акти-

вен политически и светски живот.

Градът се променя - не само като

архитектура, но и като социокул-

турна среда, а с него се променят

и хората - при това с целия дра-

матизъм, който неизменно

съпътства подобни исторически

процеси. Заглавието е отлежавало

в архивите на автора повече от

50 години след написването му и

разполага със снимков материал,

който ще допринесе за пълноценна-

та ни разходка назад във времето,

показвайки една различна и забра-

вена България - такава, каквато я

познаваме от градските митове и

легенди.

Държавната опера в Русе открива
новия си творчески сезон 2021-2022 с
белкантовия шедьовър на Гаетано До-
ницети - операта “Лучия ди Ламер-
мур”, чиято премиера се състоя на
19 май  т.г.

Меломаните ще имат възможност
да се насладят на една от най-красиви-
те творби на любимия италиански ком-
позитор на 4 септември от 19 ч. в
Доходното здание на Русе.

Режисьорската интерпретация е на
световноизвестния бас Орлин Анаста-
сов, а диригентка ще бъде талантлива-
та маестра Вилиана Вълчева. Бляска-
вите сценични костюми и модерната
визия на пространственото оформле-
ние на сцената са на Денис Иванов.

В главните роли в спектакъла пуб-
ликата отново ще види обичаните со-
листи на Русенската опера Даниела
Караиванова - като Лучия, и тенора
Борис Луков, който ще пресъздаде
образа на Сър Едгар Рейвънсууд.

Характерна черта на постановката
е смесването между театрални и кине-
матографични ефекти, чрез използване-
то на прожекции и записи, направени
по време на репетициите с костюми.

Премиерата на трагичната опера в
три действия “Лучия ди Ламермур” се
е състояла преди 108 години в Неапол,
а първото й представление в Русе е на
12 декември 1965 г. с диригент Ромео
Райчев, режисьорка Цветана Андреева-
Прохаска и художник Петър Попов.

За последно русенци са гледали
спектакъла на 28 февруари 2008 г. с
диригент Алексей Измирлиев.

Останалите солисти в непреходно-
то произведение на Доницети, което

Русенската опера
открива сезона с
„Лучия ди Ламермур”
Режисьор е световноизвестният бас Орлин Анастасов,
на диригентския пулт ще застане Вилиана Вълчева

публиката ще гледа на 4 септември, са
Добромир Момеков (Лорд Енрико
Аштън), Александър Баранов (Лорд
Артуро Бъклоу), Петя Цонева (Али-

Живописни посоки в столичната галерия „Лоранъ”

Димитър Казаков - Нерон, “Лица”, 80-те г. на ХХ в.  Лика Янко, “На плажа”, 80-те г. на ХХ в.

“Живописни посоки” е
наречена лятната сборна
изложба на галерия “Ло-
ранъ”, която ще бъде експо-
нирана от 17 август до
17 септември в столичния
арт салон на ул. “Оборище”
16. В нея може да потърсим
живописните си ориентири
между имената на Найден
Петков, Иван Кирков,

Александър Петров - Лаван-
дулата, Атанас Яранов, Ди-
митър Казаков - Нерон, Ген-
ко Генков, Лика Янко, Фик-
рет Ислямов, Йордан Ресан-
ски, Станка Димитрова и др.
Те са представени с харак-
терни за личните им плас-
тически търсения решения
от 60-те, 70-те и 80-те годи-
ни на ХХ в.

СНИМКИ ДО - РУСЕ

са), Момчил Миланов (Раймондо), Те-
одор Петков (Нормано). Участват со-
листи, хор, балет и оркестър на
Държавната русенска опера.

Деси Добрева ще изнесе
концерт в „Арена София”

“Пустоно лудо” - концерт-

фиеста на Деси Добрева, ще се

състои на 11 септември в “Арена

София” в Борисо-

вата градина. На

сцената Деси ще е

с неподражаемия

си Лудо младо бенд,

танцовата форма-

ция “Гераци”, ду-

ховия оркестър

“Джуниър бенд” и

любимите си “Ку-

кери”. Ще се разра-

зи истинска огнена

феерия на живо, хоротека за

всички и за първи път в спектакъл

- изпълнение на истински нести-

нарски ритуал. С присъщия си

магически лиризъм и запленяваща

експанзивност Деси Добрева ще

поднесе на своята публика уни-

калния си авторски, фолклорен и

етно репертоар в цветен и маги-

чен спектакъл, който ще докосне

сърцата на присъстващите и ще

ги потопи в света на стойност-

ната музика, танци, български

традиции и мистика.



Айфеловата кула в центъра в Париж е изработена от желязо,

което се разширява при нагряване. В резултат височината на

конструкцията се увеличава с 15-17 сантиметра през лятото.

Най-високият процент на раждаемост е отчетен през август.
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flÕ¿ Ã¿–»ÕŒ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

»ÁÔÓ·‚‡ı ÌÓ‚ ˇÔÓÌÒÍË ÏÂÚÓ‰
Á‡ ÓÚÔÛÒÍ‡ÌÂ. “ˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ‰˙ÊË¯
ÌˇÍÓˇ ‚Â˘ ‚ ˙Í‡ Ë ‡ÍÓ Úˇ ÌÂ ÚË
ÌÓÒË ‡‰ÓÒÚ, ˇ ËÁı‚˙Îˇ¯... “‡Í‡
ËÁı‚˙ÎËı ‰‚Â ÚÂÌ‰ÊÂË, ÒÏÂÚÍ‡-
Ú‡ Á‡ ÚÓÍ‡, Í‡ÌÚ‡‡ Ë ÒÛÚËÂÌ‡.
—Â„‡ ÒÂ‰ˇ Ë ˜‡Í‡Ï Ï˙Ê‡ ÏË ‰‡ ÒÂ
‚˙ÌÂ ÓÚ ‡·ÓÚ‡...

“Слънце на Земята” е
експозиция с кадри на
професионалния фото-
граф на международния
експериментален проект
ITER Робер Арно, която
може да се види край
Националния дворец на
културата в София. Впе-
чатляващата изложба раз-
крива красотата на един
строеж, обединил най-го-
лемите нации по света.

Колко столичани зна-
ят, че 35 държави в мо-
мента са обединени от
идеята да създадат изкус-
твено слънце на Земята?
Със сигурност вече са по-
вече от преди именно
благодарение на уникал-
ната експозиция. Фото-

В бразилската част на Ама-
зония бе открит нов вид майму-
на, съобщи “Сайънтифик ри-
портс”. Кръстили са я на профе-
сор Орасио Шнайдер - пионер в
изследването на приматите.

Представителите на майму-
ната на Шнайдер (Mico
schneideri) са сред най-разнооб-
разните групи. Тъй като се сре-
щат само в джунглата, която
страда от бързо обезлесяване,
те са застрашени от изчезване.

Общият брой амазонски при-
мати остава неизвестен. Учени-
те продължават периодично да
откриват нови видове. Сред тях
е маймуната на Мундуруку,
открита през 2019 г. и кръстена
на коренни жители, населяващи
централната част на Бразилия.

Според изследванията 16
вида примати обитават “дъгата
на обезлесяване” - обширен ре-
гион в южната част на Амазо-
ния, където са съсредоточени
най-големите площи от опожа-
рени гори. Специалистите все
още не могат да кажат дали по-
пулацията на маймуните на
Шнайдер е близо до опасната
точка.

„Слънце на Земята”
показват край НДК
Изложбата с 30 фотографски импресии ще
остане на Моста на влюбените до 23 август

графиите разказват за
мащабния научен проект,
чиято цел е да постигне
управляем ядрен синтез.
Това е едно от най-амби-
циозните енергийни на-
чинания в света, тъй като
ядреният синтез не се
случва на Земята в есте-
ствени условия. В проек-
та участват България
(като член на ЕС), Русия,
Китай, Индия, Япония,
САЩ, Република Корея
и др.

Изграждането на
ITER започва през
2010 г. В момента про-
ектът се строи на терен
от 180 хектара, като
сградите и техническите
зони са общо 39. Сърце-

то на съоръжението e на-
речено “токамак” и пред-
ставлява 7-етажна конст-
рукция от стоманобе-
тон, която се изгражда
13 метра под земята и
60 метра над нивото на
платформата. Предвари-
телното сглобяване на
компонентите му се
извършва в съседната
сграда - монтажната зала.

Изложбата “Слънце
на Земята” включва 30
фотографски импресии
от изграждането на екс-
периментален термояд-
рен реактор в Карадаш,
Франция. Кадрите пред-
лагат впечатляващо кра-
сив поглед към науката и
технологиите. 27 от

снимките са собственост
на международната орга-
низация ITER, докато ос-
таналите 3 са осигурени
от Института за ядрени
изследвания и ядрена
енергетика към БАН -
организатор на изложба-
та. Партньори на съби-
тието са Българското
ядрено дружество, “Рос-

атом” и “Булатом”.
Организаторите се

надяват красотата на ка-
дрите да привлече по-го-
лям интерес към българ-
ската ядрена наука. Екс-
позицията може да бъде
разгледана до 23 август,
в центъра на София, на
емблематичния Мост на
влюбените до НДК.

Парче за 600 унции на
стойност 1,5 милиона авст-
ралийски долара намират
златотърсачите на конти-
нента-държава. Приключе-

Кадрите разкриват някои
ключови моменти от проекта

Търсачи на злато намират
къс за 1,5 милиона долара

С нови правила ще се
завърне в ефира на bTV музи-
калното шоу “Гласът на Бълга-
рия”. Всеки от треньорите ще
има правото да се обръща
неограничен брой пъти на
изпълнението, което го граб-
не. А за оформяне на финал-
ния състав на отборите ще
има нов етап на последна се-
лекция. Допълнителни изнена-
ди в регламента ще направят
напрежението и борбата меж-

Експерти от университета Кор-
нуел в САЩ посочиха думи, чието
често използване сочи, че събесед-
никът ви не казва истината. Изследо-
вателите твърдят, че неискреният чо-
век изгражда диалога по уклончив
начин и често използва наречията
“възможно” и “вероятно”, местоиме-
нието “аз” и глагола “опитам” в раз-
лични форми.

Полицейски психолог от Швеция
разкри техника, която помага да се
установи дали събеседникът ви лъже,
пише Dagens Nyheter. Според експер-
та Ола Крънкуист увереността на
всеки, че човекът срещу него не казва
истината, не трябва да надвишава
55%, защото просто няма установен
надежден начин да се хване някой в
измама.

Специалистите съветват хората
да се откажат от всички стереотипи
за лъжците. След това трябва да опи-
тат да си дадат предимство чрез по-
знаването на фактите, за да могат да

Откриха нов
вид маймуна

Думата „аз” издава лъжеца

Няма установен надежден
начин някой на 100% да бъде
хванат в измама

нията, борбата с неумори-
мите стихии и откритията
на седем екипа ще имат
възможност да проследят
зрителите на Viasat Explore
от 19 август в 22 ч. Новите
20 епизода на “Австралий-
ски търсачи на злато” се
завръщат с шестия си сезон.

Екипите опитват раз-
лични методи, за да
претърсят обещаващи мес-
та на континента с надеж-
дата да им излезе късметът
и да открият най-големия
къс в историята досега.
Шест от десетте най-голе-
ми парчета злато в света са
намерени именно в Австра-
лия. Затова не е чудно, че
златната треска продължа-
ва да върлува на този кон-
тинент.

СНИМКА AMY WALKER /
ELECTRIC PICTURES PTY LTD

Едно от най-големите
парчета злато е
открито само на 30-ина
сантиметра под земята

задават неочаквани въпроси. За из-
мамника ще бъде по-трудно да из-
мисли достоверна лъжа, ако другият
човек е добре запознат с темата на
разговора.

Психолозите препоръчват да не
се бърза със заключенията - колкото
по-скоро решите, че всичко “ви е
ясно”, толкова по-голям е рискът да
направите грешка.

Маймуната на Шнайдер
се среща само в джунглата

ду Любо Киров, Галена, Дара
и Иван Лечев още по-големи,
а емоциите в шоуто ще са по-
горещи и забавни.

В оспорвана надпревара за
титлата “Гласът на България”
ще се изправят едни от най-
силните, разнообразни, завла-
дяващи и завършени в музи-
кално отношение гласове, из-
дават от екипа на формата.
Новият сезон на шоуто ще се
излъчва от 12 септември, в

20 ч. Предаването има и нов
чаровен водещ, като в това
амплоа ще влезе музикантът
Иван Тишев, който сe чувства
напълно в свои води в тази
роля, понеже е бил водещ на
дигиталните епизоди. Гласът
зад кадър и сега ще е на кра-
сивата Алекс Петканова, коя-
то ще издава за най-запалени-
те фенове какви са предизви-
кателствата и емоциите зад
кулисите на формата.

Иван Лечев, Галена, Дара и Любо Киров
ще са треньори на изпълнителите

Шоуто за певци се завръща в ефира с нови правила
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Времето ще се задържи слънчево, с купеста облачност след

обяд над планините в Западна България, където на изолирани

места ще превали краткотраен дъжд. Вятърът ще е слаб от

юг-югоизток. Максималните температури ще са между 34 и

39 градуса, по Черноморието - 26-30 градуса, където водата

край брега ще се затопли до 26-27 градуса. Вълнението на

морето ще бъде 1-2 бала. Атмосферното налягане бавно ще

се понижава и ще е под средното за месеца.

НИМХ/БТА

ВИДИН

38c

СОФИЯ

35c

САНДАНСКИ

38c

ПЛЕВЕН

39c

РУСЕ

39c

ПЛОВДИВ

38c

ВАРНА

30c

БУРГАС

29c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Делова или друга уговорена
среща ще подобри очаква-
нията ви, повишавайки и
активността ви. Ще от-
криете добри перспективи.

ОВЕН

Дистанцирайте се от оне-
зи, чието поведение не
одобрявате. Вслушвайте се
в разума си, но не прене-
брегвайте и чувствата.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Силните ви изяви ще са
вашата заявка за успех. Не
бъдете максималисти,
възможни са изненади от
различен характер.

22 май - 21 юни

РАК

Напрежението от послед-
ните дни ще ви се отрази,
внасяйки голяма обърка-
ност и доста колебания
във вашите действия.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще получите голямо внима-
ние от човек, имащ отноше-
ние към вашата работа,
бизнес и обучение. Дейст-
вайте смело и целенасочено.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Финансови придобивки ще
ускорят важна покупка и
заслугата ще бъде изцяло
ваша. Развитието на съби-
тията ще бъде динамично.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Случващото се може да ви
отегчи с предсказуемост-
та си и да не постигнете
очаквания ефект от ваша-
та пряка работа.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят няма да е от най-
леките. Но най-малко тре-
воги ще ви създават близ-
ките. Умората ще ви нака-
ра да потърсите приятели.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Възможност за доходна
дейност ще занимава мис-
лите ви с предимство.
Старанието ви ще бъде да
не разочаровате себе си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Освободете се от рутина-
та и разнообразете отно-
шенията си с нови емоции.
Периодът е подходящ за
сключване на брак.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Дори и да сте убедени, че
сте прави, не го демонст-
рирайте, за да не настро-
ите близкото ви обкръже-
ние срещу себе си.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

С толерантно поведение
ще получите възможност
за изяви, които ще пови-
шат авторитета и фи-
нансовото ви благополучие.

ХОРОСКОП

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

39
o
С 35

o
С 32

o
С 33

o
С 33

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

34
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

06.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ
‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/

07.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
09.30 ÃÓÚ‡‰ÂÎÓ Ë ‘ËÎÂÏÓÌ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ /»Ò-
Ô‡ÌËˇ, 2014„./, ÂÊËÒ¸-
Ó ’‡‚ËÂ ‘ÂÒÂ

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
13.30 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ /

7 ÒÂËˇ/Ô/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 ◊ÛÈ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

/¡˙Î„‡Ëˇ, 2014„./
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ÃËÚÓ‚Â Ë ÎÂ„ÂÌ‰Ë ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/
19.00 œËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ Â‰ËÌ

¿ÎÂÍËÌ Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÒÂËˇ/

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ 6-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ, 1986„./
22.10 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔË-

ÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /

13, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
(14)

00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
01.45 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 1 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)
02.40 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔË-

ÁÓ‰/Ô/ (16)
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /

13, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
(Ô)

02.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
03.25 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.98

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.9

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ÷˙Ìˆ‡Ó-
‚‡

18.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.16

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.24

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.57

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.14

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.20 ÂÔ.3

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.6

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.64, 65

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 ÕËÍÓÎ‡È ƒÓ·ËÌËÌ. ì¿Á

Ò˙Ï - ÂÚ‡ÎÓÌ Ì‡ Ò˙ÔÛ„î

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Димитър Бербатов ще
даде БФС на прокуратура-
та. Голмайстор №1 на на-
ционалния отбор е разбрал
за заплахи от сегашните уп-
равници към клубове, кои-
то са се включили в подпи-
ската за свикването на
извънредния конгрес. Кан-
дидатът за председател на
БФС оповести, че до
четвъртък ще се разбере
дали ще има такъв. Клубо-
вете, които са я подписали,
надхвърлят изискуемия ми-
нимум от 1/3, тя е входи-
рана и се чака решение на
Изпълкома. Датата за избо-
рите ще е 21 септември.
Бербо се бори срещу Боби
Михайлов, като получава
подкрепа от бившите си
съотборници в национал-
ния и в ЦСКА Стилиян
Петров и Мартин Петров,
които обаче не живеят в
България.

“Направихме нещо, ко-
ето друг екип не е правил.
Обиколихме всички отбо-
ри. Те са 531. Събрахме
нужните подписи по устав
- 1/3, но имаме много пове-
че. Опитахме да ги внесем
в централата на БФС, но
имаше дезинфекция. Беше
ясно, че са подготвили от-
каза си, затова пратихме

Ясен Петров викна едва шест легионери

Димитър Бербатов, Мартин Петров и
Стилиян Петров след първото съвместно тв интервю

Бербатов дава БФС
на прокуратурата
До четвъртък в „Бояна” трябва
да решат за извънреден конгрес

Националният селекционер Ясен
Петров викна едва шест легионери за
лагера на България за предстоящите
световни квалификации, както и за
приятелския двубой срещу Грузия.
“Лъвовете” гостуват на актуалния ев-
ропейски шампион Италия на 2 сеп-
тември във Флоренция, а на 5-и при-
емат Литва. Три дни по-късно е при-

ятелската среща с Грузия отново на
Националния стадион.

Петров се довери само на Димитър
Велковски (Серкъл, Бел), Петко Хрис-
тов (Специя, Ит), Васил Божиков (Сло-
ван, Слвк), Кристиян Малинов (Льо-
вен, Бел), Илиан Илиев (Аполон, Кип)
и Георги Костадинов (Арсенал, Рус).

Бившият капитан Ивелин Попов,

който през зимата обяви желание да
се върне при “лъвовете”, остана без
повиквателна. Нападателят вече редов-
но играе за руския Сочи. Аут е и Бо-
жидар Краев, на когото Мидтиланд
продължава да търси отбор.

Съставът на националния отбор ще
бъде допълнен с футболисти от
българското първенство.

тази подписка и по елек-
тронен път. До 14 дни след
това трябва БФС да се про-
изнесе, после идва съдът,
който ще ги задължи да
проведат конгрес по зако-
нен път. На 19 август изти-
ча срокът, в който ще раз-
берем дали ще има извънре-
ден конгрес. Информирали
сме и УЕФА, с които
държим връзка. Те знаят за
случващото се.

Лидерът не трябва да
ръководи със страх и това
е безумното, което се
случва. Те ги заплашват.
По устав сме събрали под-
писите за конгрес, но хора
от клубовете се свързват с
нас, за да ни кажат, че ги
натискат да подпишат кон-
традекларация срещу на-
шата подписка.

В момента ни е лесно
да сме в опозиция. Трудно-
то ще стане, когато отидем
да управляваме. Те се опит-
ват да сплашват отборите.

Промяната ще се случи.
Дали ще е днес или утре,
дали ще сме ние или някой
друг. Тези подписи не са за
нас, а да се свика конгрес.
Този натиск, който се оказ-
ва в момента върху отбо-
рите, за да се направи тази
контрадекларация, е грубо

погазване на морала и за-
кона. Ако трябва, ще оти-
дем и ще сезираме проку-
ратурата”, обяви Бербатов
пред бТВ.

“Казват за нас, че няма-
ме управленски опит, но те
за 15 години също доказа-
ха, че нямат администрати-
вен опит. Те са били и са
още наши идоли. Не значи,
че са лоши хора, но просто
не са направили така, че
футболът да се развива до-
статъчно добре. Затова и
клубове, и ние искаме про-
мяна”, каза Стенли, който
живее в Бирмингам.

“Връщане назад няма.
Клубовете показаха, че ис-
кат конгрес, като събраха
подписите. Има обаче
страх у тях. Това го видях-
ме в хората по време на
срещите с тях. Дълго време
е така. Може би в БФС ис-
кат да действат по стария
начин, докато ние сме ино-
вативни и желаем да напра-
вим промяна. Ще дадем
всичко за благото на бъл-
гарския футбол, но с по-
мощта на държавата и на
родните клубове, ще се
опитаме да дадем всичко, за
да може футболът да про-
сперира”, каза живеещият в
Мадрид Мартин Петров.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.30 Литекс - Септември Сф
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Шериф (Молд) -
Динамо З (Хър)
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Монако (Фр) -
Шахтьор Д (Укр)
ПО МАКС СПОРТ
22.00 Залцбург (Ав) - Брьондби (Дан)
1.15 Брагантино -
Росарио Сентрал
3.30 Палмейрас - Сао Пауло
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
Суперкупа на Германия
21.30 Борусия Д - Байерн М
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
18.00 и 2.00 “Мастърс”
в Синсинати
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.50 Обиколка
на Испания (IV етап)
СНУКЪР
21.00 Бритиш Оупън
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Даниел Попов и Ангел
Башкехайов с Peugeot 208
Rally 4 спечелиха безапелаци-
онно сръбското рали Борско-
Браничевски. Това е първата
победа за екипажа в рали.
Българите бяха най-бързи във
всички 12 специални етапа.
На финала двамата завършиха
с аванс от 3:43,7 мин. Успеха
дублира другият български
екипаж - Никола Мишев и
Петър Сивов, които завърши-
ха втори, също с Peugeot 208
Rally 4. Трети останаха сърби-
те Лазар Милованович и Го-

Даниел Попов и Ангел Башкехайов (в средата) с подгласниците си
Никола Мишев и Петър Сивов (вдясно) и Лазар Милованович и Горан Рабасович

Български дубъл в сръбско рали

ран Рабасович с Opel Adam
R2.

“Доволен съм от резулта-
та. Това е първата ми победа
в генералното класиране на
рали. Успяхме от рано да на-
трупаме добра преднина, ма-
кар и да не използвахме
пълния потенциал на колата.
Отсечките ми допаднаха и се
забавлявахме добре тези три
дни по тях”, сподели Попов
след края на ралито.

“Много се радвам, че ус-
пяхме да спечелим първата си
победа в чужбина. За първи

път бяхме водачи на колоната
през втория и третия ден,
тръпката е различна и прият-

на. Искам да благодаря на
Ненад Вичентич, че отново ни
предостави този страхотен

автомобил. И нямаме търпе-
ние да стартираме някъде от-
ново”, допълни Башкехайов.

Селекционерът Иван Петков опре-
дели състава за Европейското първенст-
во по волейбол за жени. Шампионатът
започва утре, а България е съдомакин
със Сърбия, Хърватия и Румъния.
Българките са в Група В с отборите на
Полша, Германия, Чехия, Испания и

Определиха „лъвиците” за Евро 2021
Иван Петков връща в отбора Ева Янева

Гърция, които ще играят в зала “Колод-
рума” в Пловдив. Първата ни среща е с
Гърция утре от 20,30 ч. Последният ни
мач е на 31 август. Освен двубоите от
Група B, Пловдив приема четири 1/8-
финала и два 1/4-финала.

Петков залага на почти същия

състав, който спечели Златната евро-
пейска лига в Русе през юни. В отбора
се завръща бившата капитанка Ева
Янева.

СЪСТАВЪТ:
Разпределители: Лора Китипова и

Петя Баракова; Блокировачи: Хрис-

тина Вучкова, Нася Димитрова, Мира
Тодорова и Борислава Съйкова; По-
срещачи: Елица Василева, Гергана
Димитрова, Ева Янева, Мирослава
Паскова и Александра Миланова; Ди-
агонал: Емилия Димитрова; Либера:
Жана Тодорова и Галина Карабашева.

Грацията от ансамбъла по худо-
жествена гимнастика Мадлен Радука-
нова е играла с контузия на Олимпи-
адата в Токио. Това стана ясно едва
сега, а след Игрите шефът на федера-
цията Илиана Раева призна, че преди
второто съчетание са имали пробле-
ми със стъпалото на състезателката.

“Едва след като Олимпиадата при-
ключи, всички разбраха, че Мадлен е
играла в Токио със стрес фрактура на
глезена. В Токио това знаеха само
треньорите и д-р Мариан Добрев,
който внимателно следеше всичко,
прилагаше болкоуспокояващи, за да
може отборът да играе в титулярния
си състав. След като момичетата се
прибраха в София, кракът й бе обез-

Русия поиска да е
домакин отново на
Олимпийски игри -
през 2036 г. Външният
министър Сергей Лав-
ров съобщи, че вече се
подготвя кандидатура-
та. Обмисля се на кой
град да се заложи -
Санкт Петербург или
Казан.

Лавров разкри за
намеренията по време
на среща със състеза-
телите, които спечели-
ха медали за Руския
олимпийски комитет на
Игрите в Токио.

“Кандидатурите се
подготвят. Имаме ня-

Миналогодишният
победител Христо Мус-
ков запази титлата си на
най-силен мъж в Бълга-
рия на първенството,
проведено за шеста по-
редна година в Царево.

Той направи и опит
на 162,5 кг за подобря-
ване на държавния ре-
корд в Логлифта, но мал-
ко не му достигне да
заключи лактите, за да
бъде признат опитът му
за успешен. Мусков,
който е три пъти свето-
вен и европейски шам-
пион по силов трибой,
се закани да атакува ре-
корда на следващото
състезание.

Железните атлети
премериха сили в шест
от традиционните и най-
атрактивни спортни дис-
циплини в силовия мно-
гобой - Дърпане на по-
жарен автомобил 18
тона, Щафета - фермер-
ска разходка - 2х150 кг
и кобилица 350 кг; „Лог-
лифт за максимален
брой повдигания на те-
жестта, Обръщане на
гума 420 кг; Мъртва
тяга в рамка с 350 кг - за
бройка и Атлас стоун -
140 кг. прехвърляне за
бройка през 140 см.

Втори завърши дебю-
тантът от Разлог Петър
Найденов, а трето място
само на половин точка
взе Аспарух Тотев, кой-
то също е универсален
боец и има европейска
титла в канадската бор-

Мадлен Радуканова е играла
за златото с фрактура

Русия иска Олимпиадата през 2036 г.
колко града,  които
проявяват голям инте-
рес - Санкт Петербург
и, вярвам, Казан”, ко-
ментира Лавров пред
ТАСС.

Русия продължава
да търпи санкции от
МОК и Световната ан-
тидопингова агенция
(WADA) заради сканда-
лите с допинг, прикри-
ти от руската агенция
(РУСАДА). Освен за-
брана спортисти от Ру-
сия да се състезават
под флага на страната,
на този етап “Сборная”
няма право да бъде до-
макин до 2032 г.

За Игрите през
2036 г. подготвят кан-
дидатури Индонезия,
Индия и Англия (отно-
во с Лондон). Истан-
бул, който не успя при
кандидатстването през
2000, 2004, 2008, 2012
и 2020 г., също има
желание да бъде дома-
кин.

Следващите игри ще
са в Париж - 2024 г.,
Лос Анджелис - 2028
г., и Бризбейн - 2032 г.
Русия е била домакин
на Летни игри през
1980 г. в Москва, и на
Зимни - в Сочи през
2014 г.

движен с ботуш, с който Мадлен ще
бъде следващите три седмици”, обя-
виха от БФХГ. 21-годишната Радука-
нова е дъщеря на футболния треньор
Милен Радуканов.

На Игрите българският ансамбъл
спечели исторически златен медал, по-
беждавайки състезателките на Руския
олимпийски комитет (РОК).

Ансамбълът ще участва за после-
ден път в настоящия си състав - Мад-
лен Радуканова, Симона Дянкова, Ла-
ура Траатс, Стефани Кирякова и Ери-
ка Зафирова, на Световното първен-
ство в края на октомври в Китакюшу,
Япония. Траатс и капитанката Дянко-
ва обявиха, че спират да се състеза-
ват след шампионата на планетата.

Христо Мусков отново е железен
ба. Битката за четвърто
място също беше много
оспорвана и отново
само с половин точка

Юрий Божанов изпрева-
ри легендата в българ-
ския силов многобой
Велизар Митов.


